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K R A J E V N A
S K U P N O S TKRAŠNJADRAGE BRALKE

IN BRALCI
December je že tu in z njim

zadnja številka Informatorja.
Gospod Marjan Štrukelj,
Gašper Korošec in jaz smo se
potrudili, da bi časopis
oblikovali čim bolj zanimivo.
Ob tej priložnosti se želim
zahvaliti obema. Gospodu
Marjanu se zahvaljujem za
nasvete in pomoč, Gašperju pa
za estetsko oblikovanje
Informatorja. Ne smem
pozabiti na gospo Karlo
Šinkovec, ki je vestno
lektorirala tekste. Vsem trem
iskrena hvala.
Posebna zahvala pa vsem

stalnim in občasnim
dopisnikom. Brez vas časopisa
ne bi bilo. Veseli smo
prispevkov šole in vrtca, ki
prav popestrijo in obogatijo
Informator. Mnogo dogodkov
je bilo zabeleženih na listih
časopisa in tako ne bodo šli v
pozabo. Še enkrat hvala vsem
za prispevke, za vaš čas in
dobro voljo. Na koncu vsem
bralkam in bralcem želim
zdravja, miru in sreče v letu
2024 ter veliko lepih
trenutkov.

Martin Šinkovec

SVETI MIKLAVŽ V KS KRAŠNJA
V soboto, 2. 12. 2023, je Sveti Miklavž v spremstvu angelov in parkeljnov ponovno

obiskal otroke naše Krajevne skupnosti. Ti so ga pričakali v dvorani Društvenega doma
v Krašnji.
Ker ima Sveti Miklavž s svojim spremstvom v tem času veliko dela z obdarovanjem

otrok po vsem svetu, je bilo nanj treba malce počakati. Da je čakanje minilo hitreje, so
poskrbeli otroci iz KUD Fran Maselj Podlimbarski. Zaigrali so namreč kratko igrico z
naslovom „Čarovnica Mica in severna zvezda“. Tako njim kot mentoricama, Brini Tič in
Luciji Dolinšek, se iskreno zahvaljujemo za vložen trud in čas.
Darila je letos prejelo 65 otrok, od letnika 2016 do vključno 2022. Med obdarovanimi

otroki je bilo 34 deklic in 31 dečkov.
Želimo si, da bodo naši otroci še naprej tako pridni, da jih bo Sveti Miklavž z veseljem

obiskal in obdaroval tudi v naslednjem letu.

Robi Pervinšek
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IZDELOVANJE ADVENTNIH VENČKOV V KRAŠNJI
Izdelovanje adventnega venčka ima globoke korenine v krščanski tradiciji. Izvor sega v Nemčijo v leto 1839. Takrat ga

je za otroke v sirotišnici prvič postavil evangeličanski duhovnik. Pravzaprav je bil venček leseno kolo, na katerega je bilo
pritrjenih 19 malih sveč, za vsak dan ena in štiri velike, vsaka za eno adventno nedeljo. Kasneje pa so leseni obod začeli
okraševati z zelenjem, največkrat z vejami jelke. Obdržale so se le štiri sveče. Barve sveč se razlikujejo glede na različne
tradicije, pomen adventa pa predstavljajo predvsem vijolične sveče, saj vijolična barva simbolizira spokornost, post, pa
tudi pričakovanje.
Z izdelovanjem adventnega venčka vstopimo v praznični predbožični čas. Za mnoge je zadnji mesec v letu eden izmed

najlepših. Žal pa dandanes tradicijo praznikov mnogokrat zasenči zlagan blišč velikih trgovskih centrov, ki dajejo
prednost le pretiranemu potrošništvu.
V KUD Fran Maselj Podlimbarski že vrsto let gojimo tradicijo izdelovanja adventnih venčkov. Pripomočke, predvsem

različne naravne materiale in druge okraske prinesemo s seboj. Ker pa je vedno na sosednji mizi nekaj lepšega, boljšega,
ravno pravšnjega za venček, ki ga ustvarjamo, si seveda vse kar prinesemo, z veseljem izmenjamo. Nekaj materiala pa
vsako leto pripravimo tudi v društvu. Dogodek je predvsem namenjen druženju in izmenjavi idej. Izdelani venčki niso
namenjeni prodaji. Vsak udeleženec izdela venček za svoj dom. Tisti, bolj spretni, ki uspejo narediti še kakšnega več, pa
jih z veseljem podarijo sorodnikom in prijateljem. Prijetno sobotno dopoldne je kar prehitro minilo. Da pa nam je bilo
vsem še bolj toplo pri srcu, se moramo zahvaliti članicam društva, ki so nas vmes pogostile s sladkimi piškoti in mamljivo
dišečim čajem. Mojca Beguš Tič

PRVO SREČANJE BRALNEGA KROŽKA KUD FRAN MASELJ PODLIMBARSKI
Kje in kdaj pa vi najraje berete? Zjutraj - ob jutranji kavi; pred spanjem v postelji; poleti na plaži? Imate svoj najljubši

bralni kotiček, morda čisto svoj »bralni« ritual?
Tudi o tem je tekla beseda v petek, 17. 11. 2023, zvečer, ko smo se prvič sestale v okviru Bralnega krožka KUD Fran

Maselj Podlimbarski.
Maja letos smo na društveni strokovni ekskurziji, kjer smo obiskali Vrhniko, nekatere članice spoznale, da si delimo

podobno tiho željo oziroma idejo, in sicer, da bi svoja mnenja, vtise in občutenja o prebranih knjigah rade delile med
seboj. In tako je bil ustanovljen Bralni krožek KUD. Ivan Cankar nam je bil v navdih, zato je bilo njemu v čast izbrano tudi
prvo čtivo - Hiša Marije Pomočnice.
Prvenstveni namen srečanj Bralnega krožka bo druženje ter pogovor. Poleg vsakodnevnih aktualnih tem nam bo ob

srečanjih za izhodišče služila prebrana knjiga.
Naše naslednje srečanje bo vmesecu januarju; beremo pa večkrat nagrajeno delo Draga Jančarja: To noč sem jo videl.
Če ste tudi sami ljubitelji lepe pisane besede in radi o prebranem poklepetate, vabljeni na naša srečanja. Naj hitri

tempo življenja ter komunikacijo, ki v vedno večjem deležu poteka le še preko tipkanih sporočil - »gifov« in »emojijev«,
zamenja pristen pogovor ob toplem čaju.
Za več informacij nam lahko pišete na: kudfranmaselj@gmail.si ali pa za rokav pocukajte katero od naših članic.

Zapisala: Mojca Avbelj Korošec
Foto: Romana Močnik Žavbi

ČAROVNICA MICA IN SEVERNA ZVEZDA
Mladi igralci KUD Fran Maselj Podlimbarski so tudi letos priskočili na pomoč Miklavžu, ki je obiskal otroke naše

krajevne skupnosti. Da so lažje dočakali Miklavžev prihod, so jim Zarja, Lina, Živa in Nejc pod mentorstvom Brine zaigrali
igrico ČarovnicaMica in severna zvezda. Nagajivo in radovedno čarovnicoMico živali v gozdu zelo dobro poznajo in vedo,
da prav rada kakšno ušpiči. Tako so ob nenavadnem pojavu, ko so ugasnile vse zvezde na nebu, takoj posumili, da ima
mala Mica prste vmes.
Mica je res živahna, nikakor pa ne hudobna, zato tudi sama kdaj pa

kdaj ugotovi, da je šla s svojimi vragolijami predaleč in hitro popravi
svoje napake. Tako so nas v kratki, poučni zgodbici igralci povedali, da
si stvari, ki so nam skupne nikakor ne smemo prilastiti ampak si jih
moramo v zadovoljstvo vseh prijazno deliti.
Otroci se poleg Čarovnice Mice s svojimi prijatelji in sošolci učijo še

ene predstave in komaj čakamo, da se nam spet predstavijo na odru.

Mojca Beguš Tič
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INTERVJU: BRANE MOČNIK, PREJEMNIK PLAKETE OBČINE LUKOVICA 2023
Vsaka generacija ima posameznike, ki izstopajo od

povprečja. Takšni posamezniki pogosto v dolgoletnih
nesebičnih prizadevanjih v bližnji in tudi širši okolici
pustijo neizbrisen pečat sprememb na bolje, ki pogosto
odzvanjajo tudi v prihodnost. Gasilstvo ima v naših krajih
praktično stoletno tradicijo in čeprav je moralo
marsikdaj živeti in preživeti zgolj ali celo brez
najnujnejšega se prav zaradi vztrajnega stremenja k
boljšim časom ni izgubilo ampak preraslo v pomembno
družbeno ustanovo, ki poleg svojega temeljnega
gasilskega, reševalnega in zaščitnega poslanstva
izpolnjuje tudi izobraževalno, preventivno in
povezovalno vlogo. Svoj pogled na razvoj gasilstva bo
predstavil Brane Močnik, častni predsednik PGD Krašnja
in prejemnik Plakete občine Lukovica v letu 2023.
Brane pozdravljeni. Mi lahko poveste, kako se je

bogata gasilska kariera pri vas sploh začela.
V gasilske vrste sem stopil leta 1949 kot pionir in sicer

v gasilskem društvu Blagovica. Življenje me je v
odraslosti pripeljalo do Krašnje, kjer sem se 1958 včlanil
v PGD Krašnja. Spomnim se, da me je gasilstvo zares
»prijelo«, ko sem že kmalu sodeloval na svojem prvem
požaru. Zagorel je Tajčarjev kozolec na koncu Krašnje in
na meni je bilo, da sem do grabna prinesel takratno TMZ
vodno črpalko, ki je vodo izMokvovčevega grabna črpala
proti požaru. Ker je razdalja kar dolga, nam je zmanjkalo
cevi, a so k sreči v tem času prišli tudi iz enega od
sosednjih društev in imeli s sabo dodatne cevi. Požar je
bil že tako razvit, da smo z vodo lahko predvsem varovali
sosednjo Juretovo hišo.

Pred tem so gasili z ročno brizgalno na vozu, ki danes stoji v muzejski vitrini. Takšna izkušnja vas je gotovo
zaznamovala, motivirala. Dolga leta ste uspešno vodil krašenjsko društvo vmes bil tudi podpredsednik gasilske
zveze. Kje ste pridobil potrebne izkušnje?
Drži. Človek se zave pomena gasilcev. Zavedel sem se, da je v gasilstvu še veliko za postoriti in imel sem voljo da

pomagam. Za takratnim predsednikom Janezom Jerasom je funkcijo prevzel moj oče, Slavko Avbelj. Mislim, da je v meni
videl potencial, hkrati pa ker je imel nekaj zdravstvenih težav sem moral pogosto vskočiti namesto njega. V njegovem
imenu sem hodil na sestanke na občino, k drugim društvom, na pogovore o financah, opremi. Pridobljene izkušnje so mi
kasneje prišle še kako prav. Ko smo leta 1973 kupovali prvo gasilsko vozilo, IMV kombi, sem se skupaj z Evgenom
Ličanom odpravil v podjetje SIS Domžale, ki so pristali, da plačajo polovico stroška. Ker društvo svojih sredstev skoraj ni
imelo sem prek svoje prijateljske zveze s Stanetom Skokom prišel še do drugega sponzorja, Napredka Domžale, ki nam
je posodilo denar za drug del kupnine. 1979 leta smo kupili prvo motorno brizgalno Rosenabauer. Botra sta bila Ciril
Podmiljšak in Mimi Štolfa, oba še danes med nami.
Počasi smo kupovali tudi drugo gasilsko opremo. Kot druga društva v dolini smo želeli biti primerno opremljeni.

Opremo pa je bilo potrebno nekje tudi varno hraniti. Garaža v starem domu je bila premajhna. Tako je padla odločitev,
da na mestu starih barak postavimo nove garaže. Usoda je hotela, da se je v tistem času na cesti ob Krašnji prevrnil
tovornjak poln cementa. Poškodovane vreče smo smeli odpeljati in tako je bilo lažje začeti. Pri gradnji je imel veliko
vlogo tudi Štefan Levičnik z mandatom predsednika in pa tudi kot pokrovitelj.
Vmes ste bili leta 1983 prvič izvoljeni za predsednika. Delo ste opravljal deset let, nato pa priložnost dali še

drugim. V Krašnji ste med drugim ugotovili, da samo garaže ne bodo dovolj za uspešno in napredno vodenje društva.
V dveh mandatih, pa tudi prej kot podpredsednik sem skušal uresničiti ideje in pomagati najprej lastnemu društvu pa

tudi drugim v Črnem grabnu. Moram povedati, da je tako stari dom, kot novi dom rastel na podlagi stotin prostovoljnih
ur posameznikov, vaščanov teh krajev. Brez njih ne bi šlo. Tudi sam sem brez pomisleka vedno prinesel kako orodje,
material.
Kasneje smo nad garažami uspeli izvesti projekt izgradnje dvorane s kuhinjo in pisarno, kar je terjalo veliko

iznajdljivosti, sklepanja dogovorov, organiziranja in pa poguma. Najprej smo naročili preračun statike tako velikega
objekta, ga nato dogradili, 1990 pa je sledila otvoritev. Z novimi garažami smo prostore lahko oddali v najem, sprva
tovarni Vata, Tosama, nato pa trgovini Napredek. Nad domom so bili prazni prostori, iz katerih sta Ivan Pervinšek in Peter
Dragar uredila stanovanji. Tako je društvo z oddajo cele stavbe prišlo do rednega dohodka za kritje osnovnih potreb.

Lahko bi rekli, da ste v Krašnji bili vizionarski, saj ste med prvimi društvi kupili večji kombi. Kasneje še tovornjak.
Drugi kombi znamke VW smo kupili 1994. Res je bil nekaj posebnega za tisti čas. Imel je pogon 4x4 in veliko uporabno

vrednost za varnost naših krajev in celotno občino. Bil je vzorčni primer tudi za druge. Tudi tokrat sem imel malo sreče
in s svojimi poznanstvi uredil zelo dober popust in s tem prihranek skupnim financam. Tudi zaradi devalvacije denarja
smo morali biti iznajdljivi in predvsem previdni pri dražjih poslih. V tem času sicer nisem bil predsednik, a sem vseeno
skušal pomagati po svojih močeh.
Od leta 1996 ste bili znova predsednik PGD Krašnja.
To drži. Vmesen mandat predsednika se ni najbolje obnesel in društvo je izvedlo nove volitve. Ostal sem predsednik

vse do 2018, dokler se ni našel nekdo, ki je bil pripravljen kandidirati za to mesto. V tem času smo leta 2010 kupili prvi
pravi gasilski tovornjak in dve leti za tem še nov kombi. Oba še danes uporablja operativa. Izpeljati vse ni bilo enostavno.
Pomagala mi je tajnica Marinka Žavbi in poveljnik Anton Pervinšek in še nekaj posameznikov. Vedno s najdejo tudi
dvomljivci ampak verjeti je treba in riniti naprej. Malo pa smo imeli tudi sreče. Kombi smo uporabljali tudi veterani,
katere sem predstavljal kot predsednik komisije.
Omenili ste, da je včasih potrebna tudi sreča. Je bil še kak tak dogodek, ki vam je ostal v spominu?
Včasih tudi sreča pomaga ja, škodi gotovo ne. Ko je na primer Napredek prenovil celotno trgovino, jo opremil z novimi

napravami, nedolgo po tempa bil prodan, je padla odločitev, da čeprav naslednik ne bo posloval v Krašnji, da vsa oprema
ostane pri nas. S popolnoma opremljeno trgovino je bilo veliko lažje najti najemnika, ki z nami sodeluje še danes.
Tudi pri menjavi oken v starem domu smo imeli srečo, saj nam je proizvajalec poslal napačne okna napačnih dimenzij.

Ker pa smo kljub temu, da takrat to ni bila praksa mere napisane na naročilu smo po daljšem čakanju vseeno prišli do
pravih oken. Čakanje pa nam je zaradi dražitev materialov prineslo tudi prihranek.
Kako pa je bilo s članstvom. Je bilo v preteklosti kaj več zanimanja za gasilstvo kot danes?
Po pravici povedano je danes članstvo precej večje. Tudi mladine je več kot kdaj koli prej. Kar je veljalo nekoč pa še

vedno velja tudi danes. Če je v družini prisotna gasilska tradicija in vrednote, je večja možnost, da bodo aktivni člani tudi
mladi. Verjamem, da je gasilstvo na pravi poti in želim si, da bo še naprej tako.
Se spomnite kake poškodbe ali nezgode na kateri od intervencij?
Ne, k sreči kake hujše zadeve ni bilo. Previdnost in preudarnost sta botrovali varnosti. Upam da ostane tako tudi

naprej.
Ste včasih tudi organizirali kake gasilske dogodke, izlete?
Rednih izletov in ekskurzij si nismo mogli privoščiti, razen manjših zadev. Tudi ljudje niso na to gledali z zanimanjem.

Kot naši predhodniki smo tudi mi izpeljali gasilske veselice, ampak to je bilo na povsem drugi ravni kot danes. Vseeno pa
smo se znali imeti zelo lepo.
Bi poleg omenjenega požara izpostavili še kakšno večjo intervencijo ali anekdoto?
Intervencij je bilo veliko. Ena večjih je bil požar Hrovatove štale. Na poti smo srečali blagovško cisterno, ki je prispela

na požar brez vode in se je zato morala vrniti v dolino. Ker smo vsi hiteli sta se naši vozili oplazili z bočnima ogledaloma.
Pok pa je bil tak, da smo mislili, da je odneslo pol avta.
Tudi v Kompoljah je leta 1972 prišlo do večje intervencije in sicer gozdnega požara. Bil naj bi podtaknjen. K sreči se je

vse dobro izšlo. Čez nekaj let pa je med Kompoljami in Korenim gorel gozd zaradi izjemne suše. Požar je zahteval
sodelovanje vseh društev. Vodo smo takrat že lahko črpali v hrib z več zaporedno povezanimi motornimi črpalkami, tudi
našo.
Leta 2018 vam je bil podeljen naziv častnega predsednika PGD Krašnja. Občina Lukovica vsako drugo leto ob

občinskem prazniku – obletnici rojstva Janka Kersnika, ki jo obeležujemo 4. septembra, podeljuje občinska priznanja
in nagrade. Letos je PGD Krašnja za prejem plakete za izjemen prispevek k razvoju gasilstva v občini predlagala vas.
8. septembra letos ste plaketo na prireditvi tudi prejeli. Kaj vam izkazane časti pomenijo?
Plakete sem se razveselil. Lepo je videti, da je opravljeno delo cenjeno in spoštovano. Tega nikoli nisem počel zaradi

priznanj ali značk pač pa ker sem se čutil dolžnega uporabiti znanje in poznanja, ki sem jih imel.
Vesel sem, da sem lahko skupaj z ostalimi pripomogel k temu, da je krašenjsko društvo danes sodobno opremljeno, z

dovolj prostori in strehe, dovolj člani in aktivno. Edina želja je, da tako ostane še naprej.
Hvala za pogovor in iskrene čestitke še enkrat. Za PGD Krašnja

Jure Jamšek
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GASILSKO TEKMOVANJE
14. oktobra je GZ Lukovica organizirala gasilsko tekmovanje za mladino in za članice in člane. V dopoldanskem času se

je na nogometnem igrišču pri RCU Lukovica najprej odvilo tekmovanje za pionirke in pionirje ter zamladinke inmladince.
Naše mladinke so zasedle 1. mesto. V popoldanskem času so na vrsto prišle še članice in člani. Članice A so dosegle 1.
mesto, članice B 2. mesto. Člani B 5. mesto (kljub najboljšemu času) in veterani 3. mesto.
Vsem sodelujočem velika zahvala in čestitke za pogum in sodelovanje. Kot pravi naš orodjar Janez: »Leta 2024 se

lahko s pozitivnim razmišljanjem in resnimi a sproščenimi vajami rezultati samo še izboljšajo!«
Za PGD Krašnja

Jure Jamšek

NOVOLETNO SREČANJE ČLANIC GZ LUKOVICA
Na prijeten novembrski večer smo se

članice PGD Krašnja (znova se nas je zbralo
lepo število) odzvale vabilu na
tradicionalno novoletno srečanje članic GZ
Lukovica, ki so ga tokrat organizirale
gasilke s Prevoj. V gostišču Čebelica v
Lukovici smo ob dobri hrani, zares zanimivih
in zabavnih igrah in prešernem vzdušju
utrjevale prijateljske vezi in kovale nova
poznanstva.

JJ za PGD Krašnja

POŽAR V OŠ KRAŠNJA
Brez skrbi, naj vas takoj pomirimo, da smo izvedli le vajo ob vsakoletni

šolski vaji evakuacije otrok POŠ in vrtca Krašnja. Ob zvoku alarma so
vzgojiteljice, učiteljice in učitelji po protokolu evakuacije pospremili otroke
do garderob in nato na veliko igrišče, kjer je označeno zbirnomesto. Gasilci
GE Krašnja smo v tem času izvozili z GVV-1, ob prihodu pri vodji šole in vrtca
preverili ali katera od oseb pogrešana in pripravili dva napada na objekt. S
hitrim napadom, torej visokotlačnim ročnikom smo zavarovali del objekta,
ki še ni gorel, tačas izvedli napajanje vozila iz hidrantnega omrežja in izvedli
napad s turbo ročnikom na območje požara.
Požar je bil hitro omejen in pogašen, poškodovanih ni bilo. Otroci so z

zanimanjem, nekateri pa tudi manjšim strahom opazovali dogajanje. Strah
je in zadržanost sta se po vaji hitro spremenila v radovednost ob ogledu
vozila, preizkušanju lučk in siren, predvsem pa ob sladkem presenečenju, ki
ga tradicionalno podarimo vsem otrokom in zaposlenim na šoli in vrtcu. Ob
tej priložnosti se OŠ Janka Kersnika Brdo, zaposlenim na POŠ Krašnja ter v
vrtcu Krašnja iskreno zahvaljujemo za izkazano zaupanje, sodelovanje in da
mlade spodbujajo k učenju o varnem ravnanju v primeru nesreče.

Za PGD Krašnja
Jure Jamšek

OPERATIVNE DROBTIN`CE
Kaj pomeni biti operativni gasilec? Verjetno bi v strokovni literaturi našli več in boljše opredelitve, na kratko pa to

pomeni imeti vsaj osnovno gasilsko izobrazbo in se redno in aktivno udeleževati gasilskih vaj in intervencij. Za oboje je
potrebno v svojih natrpanih urnikih najti prost čas, vse to pa je povezano predvsem z voljo. Torej, kjer je volja, tam se
najde tako čas, pogum in pripravljenost. Voljo, da se vključijo v naše operativne vrste je pokazalo 8 naših članic in članov,
ki so pričeli z usposabljanjem za gasilca pripravnika. Predavanja potekajo v gasilskem domu v Blagovici, del predstavljajo
tudi praktične vaje. Sari, Andreju, Klemnu, Jožetu, Tomažu, Dejanu, Janu in Davidu želimo uspešno usposabljanje in
veliko volje za nadaljevanje. Udeležili smo se tudi 18. Kongresa Gasilske zveze Slovenije, ki je potekal 6. in 7 oktobra v
Žalcu.
Od zadnjega poročanja smo bili pozvani na pomoč:
14. 9. udar strele v hlev na Malem Jelniku. Požar uspešno pogašen skupaj z ostalimi društvi.
14. 10. požar hleva v Vrhovljah. Vnelo se je seno, ki smo ga skupaj z ostalimi društvi uspešno pogasili, mokro seno pa

odstranili.
28. 10. nesreča v kamnolomu Lukovica. Šlo je za vajo, kjer smo znova preizkusili svoja znanja, vedno pa se skušamo

naučiti tudi česa novega.
Naj na tem mestu omenimo, da smo se v društvu skladno s predpisi odločili za menjavo gasilskega kombija, GVM-1.

Naročili in pridobili smo novo vozilo, ki je trenutno v fazi nadgradnje. Veselimo se prevzema in dolgoletne uporabe, več
pa vam povemo in pokažemo v prihodnjih poročanjih.
Prihajajoči praznični čas veselja in brezskrbnosti je tak lahko tudi z vašo pomočjo. Prosimo upoštevajte naslednje

kratke nasvete in poskrbite za skupno varnost. Poskrbite za očiščene dimniške in kurilne naprave, peči, kamine.
Posvetite dodatno previdnost prižganim svečkam na venčkih in drugje. Lučke in električni okraski naj bodo dobro
pritrjeni in vklopljeni le, kadar ste doma. V cestnem prometu zaradi zimskih razmer velja dodatna previdnost. Za volan
ali krmilo le brez alkohola.
Vsi smo odgovorni za varnost drugih, s tem pa je zagotovljena varnost tudi nam samim. Gasilska enota Krašnja vam

želi mirne božične praznike ter varno in uspešno leto 2024. Za PGD Krašnja
Jure Jamšek

GREGOR ABRAHAM
Kdo pa je to? Kaj pa če napišemo

Abraham Gregor? Šalo na stran, seveda pa
ne veselja. V tem času je 50 let praznoval
naš novopečeni blagajnik Gregor Štrubelj.
Prijatelji in sosedje smomu postavili mlaj in
ga okrasili z obveznimi elementi. Skupaj z
ostalimi prijatelji in sodelavci smo se
poveselili na prijetni in malo divji zabavi, na
koncu pa vsi v en glas nazdravili na njegovo
in zdravje cele družine!
Gregor vse najboljše!

JJ za PGD Krašnja
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KARATE NA PŠ KRAŠNJA
V torek, 12. 9. 2023, so se 60-tim učencem podružnične šole Krašnja predstavili karateisti iz Sankukai karate kluba

Domžale in jih povabili v svoje vrste. Karate mojster gospod Aleksander Sokler je mlade seznanil s kratko zgodovino
karateja, pomenom te borilne veščine in jim z različnimi aktivnostmi popestril učne ure športa. Verjamemo, da je
marsikaterega učenca predstavitev in osebna izkušnja navdušila in se bo odločil podrobneje seznaniti se s to borilno
veščino na vajah v Sončni dvorani na Brdu.

Helena Urbanija

KRAŠENJSKI UČENCI ZAPLESALI Z MIKI PLESNO ŠOLO
V petek, 15. 9. 2023, so se vsi učenci PŠ Krašnja preizkusili v plesnih korakih. Ure športa so bile tako plesno obarvane

s pomočjo plesalcev plesne šole Miki. S praktičnim prikazom plesnih korakov v šolski telovadnici so navdušili
marsikaterega učenca oz. učenko. Za obisk in popestritev petkovega dopoldneva se jim lepo zahvaljujemo.

Helena Urbanija

IGRIVA KOŠARKA NA PŠ KRAŠNJA
V torek, 22. 9. 2023 so nas na PŠ Krašnja obiskali košarkarji iz košarkarskega kluba Helios Suns Domžale.
Na igriv in zabaven način so našim prvošolcem ter drugošolcem predstavili svoj šport ter športno popestrili začetek

šolskega leta.
Nejc Novak

EKSKURZIJA NA GORENJSKO
V sredo, 27. 9. 2023, smo se s petošolci podali na celodnevno ekskurzijo na Gorenjsko. Obiskali smo Bled in Bohinj.

Vremenske razmere so bile čudovite. Ves čas nas je spremljalo toplo, sončno vreme.
Učenci so se preizkusili tudi v vlogi turističnih vodičev. Na avtobusu so poročali o zanimivostih Bleda, Bohinja, o

Triglavskem narodnem parku, legendi o nastanku Blejskega jezera …
Najprej smo obiskali Bled in Blejski grad. Tam smo si ogledali srednjeveške plese in igre, prikaz bruhanja ognja,

preizkusili smo se v lokostrelstvu, se sprehodili skozi muzej in poslušali grajske legende o losu in »stari mami« -
okostnjaku, ki na vsake toliko časa vstane, si pretegne kosti in z njimi malce zarožlja. Sicer na gradu nihče in nič ne straši.
Pot nas je peljala v Bohinj, kjer smo se okrepčali z energijsko bogatim kosilom, se nato povzpeli do slapa Savice in se

popeljali z ladjico po celotni dolžini Bohinjskega jezera.
Vse je potekalo po planu in v poznih popoldanskih urah smo se tako srečno vrnili domov.

Helena Urbanija

JESENSKI POHOD
Začetek oktobra je čas za tradicionalni Pohod za krof, na katerega se vsako leto v dopoldanskem času odpravimo tudi

z učenci PŠ Krašnja.
Iz megle, ki se je v torek, 3. oktobra, zadrževala v Črnem

Grabnu, smo se povzpeli najprej na Cicelj in naprej do
Krajnega Brda. Z višino se je megla redčila, vrhnja oblačila
so postala odveč, lička pa rdeča.

Pot navzdol, ki poteka skozi gozd, je med učenci
priljubljena, saj je polna jesenskih plodov in drugih
zanimivih najdb. Priljubljen je tudi postanek za malico, po
kateri se pohodniki sprostijo ob igri v objemu gozda.
Pohod za krof se seveda konča s sladko nagrado, s krofi,

ki jih vsako leto na pobudo predsednika Športnega društva
Krašnja gospoda Marjana Štruklja podari Gostinsko
podjetje Trojane, za kar se učenci in zaposleni na PŠ Krašnja
najlepše zahvaljujemo. Katarina Bergant
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PRIKAZ ŽETVE AJDE
Članice KUD FranMaselj Podlimbarski so v sodelovanju s kmetijo Pr Matožet in PŠ Krašnja pripravile pravo žetev ajde,

tako kot so to delali predniki nekoč. V torek, 10. 10. 2023, ko so tretješolci plavali v Snoviki, najboljši športniki pa so
tekmovali v krosu v Domžalah, so se ostali učenci spoznavali z življenjem nekoč v domačih krajih. V spremstvu učiteljev
so se odpravili na njivo nedaleč stran od šole. Tam so si najprej ogledali, nato pa tudi preizkusili v žetvi ajde s srpom,
klepanju in brušenju srpa, izdelavi »poresla« in snopov. Ajdove snope so ročno tudi »okošali« oz. omlatili in ločili zrnje
od preostale rastline. Gospe so učence poučile o svojih izkušnjah iz mladosti in skrbi za pridelek. Po končanem opravilu
je sledila še pomoč pri »ruvanju repe« in sladkanju z domačimi upognjenci. Mlade je tovrstno medgeneracijsko druženje
obogatilo za pomembno življenjsko izkušnjo, za kar se organizatorjem tudi iskreno zahvaljujemo.

Helena Urbanija

RAZSTAVA BUČ NA PŠ KRAŠNJA
Na Podružnični šoli Krašnja smo v mesecu oktobru

organizirali razstavo najrazličnejših buč. Otroci so prinesli
od doma buče različnih velikosti in oblik, ki nas vsak dan
znova razveseljujejo v avli šole.

Helena Urbanija

GASILCI IZ PGD KRAŠNJA PRISKOČILI NA POMOČ
V sredo, 18. 10. 2023, se je na PŠ Krašnja zaslišala alarmna sirena, ki je nakazovala nevarnost požara neznanega izvora.

Vsi, otroci in zaposleni, so se po evakuacijskih poteh uspešno umaknili na zbirno mesto na asfaltiranem igrišču. Od tam
so opazovali gasilsko akcijo gašenja požara. Po uspešno opravljeni nalogi, so se v »gašenju« oz. škropljenju z vodo
preizkusili tudi učenci. Izvedeli so tudi marsikaj zanimivega o gasilstvu in gasilski opremi in se na koncu posladkali s
čokoladicami. Za uspešno izvedeno evakuacijsko vajo in sladke dobrote se gasilcem iz PGD Krašnja iskreno
zahvaljujemo. Helena Urbanija

PŠ KRAŠNJA OBISKALA ETNOGRAFSKI MUZEJ
V petek, 20. 10. 2023, se je cela Podružnična šola Krašnja podala na ogled Etnografskegamuzeja. Učenci so si ogledali

stalno razstavo, izdelali zapestnice, spoznavali življenje ljudi v preteklosti in ga primerjali z današnjim načinom življenja,
odkrivali slovensko kulturno dediščino in razvijali pozitiven odnos do naravne in kulturne dediščine. Po končanih
delavnicah in ogledu so si privoščili zasluženo malico in celo sodelovali v anonimni anketi Vala 202 o slovenskem jeziku.

Helena Urbanija

POZDRAV JESENI S PEKO KOSTANJA
V preteklem tednu smo v sklopu aktivnosti ob tednu otroka organizirali peko

kostanja. Učenci so ga skupaj s starši teden dni pridno nabirali, prinašali in zbirali v temu
namenjeni kartonasti škatli v avli šole. Trenutke skupnega preživljanja prostega časa so
lahko izkoristili za prijetno druženje in pogovor, česar v moderni dobi nenehne
priklopljenosti na mobilne aparate primanjkuje vsem. Škatla za zbiranje kostanja se je iz
dneva v dan vidno polnila, otroške oči pa so se v veselem pričakovanju kostanjevega
piknika vedno bolj iskrile. Tako smo pričakali četrtek, ko nam je nebo namenilo prijetno
otoplitev, žal pa tudi nekaj dežnih kapelj, zaradi česar smo bili ponovno veseli in hvaležni
za nadstrešek pred vhodom v šolo, ki nam je omogočil izvedbo dogodka v vsakem
vremenu. Pripravili smo plinski žar največje velikosti s posebnim, po meri izdelanim
nastavkom za peko kostanja ter temu namenjeni pokrov. Za peko smo se ustrezno
pripravili z zaščitno opremo: kuharskimi rokavicami, ročno izdelanimi predpasniki in
originalnimi kuharskimi kapami. Pri peki so sodelovali starejši otroci četrtega in petega
razreda, ki so se dobro spoznali z "malimi skrivnostmi" okusno pečenega kostanja.
Izmenjevali so si različne kuharske vloge: nalaganje kostanja, dvigovanje pokrova, redno
mešanje, ravnanje, preizkušanje, praznjenje nastavka in ustrezno hranjenje, da je kostanj
ohranil ustrezno vlažnost in toploto, ko smo ga kasneje postregli. Največ smeha in
veselega pričakovanja je seveda predstavljal kakšen ne narezan kostanj, ki ga je med
peko razneslo. Če je bil kostanj pokrit, je le dobro počilo, če pa smo ga ravnomešali, smo
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doživeli pravi ognjemet :). Skozi vhodna vrata se je vonj po pečenem kostanju počasi širil po šoli in kot magnet privlačil
ostale otroke, ki so med odmori prihajali na ogled in nestrpno spraševali, kdaj bo kostanj pripravljen. Ob 11.00, v času
rekreativnega odmora, smo ga zaradi vremena tokrat prvič razdelili otrokom znotraj šole. Pripravili so mizice z dvema
prtičkoma in učiteljice so s cedilom vsakemu razdelile merico kostanja. Učitelji smo bili ponosni, kako kulturno in
uvidevno do čistilk so otroci kostanj olupili in pojedli ter pospravili za seboj. Na tleh skorajda ni bilo opaziti ostankov.
Pečenega kostanja so se razveselili tudi naši najmlajši iz Vrtca Medo ter kuharica, ki vsakodnevno lepo skrbi za naše
polne želodčke, tokrat pa so ji sladko presenečenje pripravili učenci. Spekli smo ves narezan kostanj, nekaj ne
narezanega pa smo skuhali in pozobali v podaljšanem bivanju naslednji dan in sklenili, da pozdrav jeseni na enak način
pripravimo tudi prihodnje leto. Peter Jerina

NOGOMETNA TEKMA NA BRDU
Na PŠ Krašnja imamo velikomladih nogometnih nadobudnežev, ki z največjim veseljem igrajo to lepo igro in so se zelo

razveselili novice, da bomo naše nogometne urice popestrili z obiskom matične šole na Brdu prijateljsko nogometno
tekmo s tamkajšnjimi učenci. Tekma je minila v prijetnem vzdušju in s trenerjem nogometne ekipe na Brdu, Tilnom
Strmškom ter otroki smo si bili enotni, da jo moramo čim prej spet ponoviti. Gre za odlično priložnost za medsebojno
spoznavanje otrok, morebitnih bodočih sošolcev, krepitev novih prijateljstev, učenci naše podružnice pa tako od blizu
spoznavajo še matično šolo, katero bodo nekateri pričeli obiskovati že zelo kmalu.

Nejc Novak, mentor interesne dejavnosti nogomet na PŠ Krašnja

ZDRAVSTVENA PREDAVANJA NA PŠ KRAŠNJA
V ponedeljek, 13. 11. in torek, 14. 11. 2023 nas je v Krašnji obiskala diplomirana medicinska sestra iz ZD Domžale,

Marjana Hostnik. Z učenci je izvedla zdravstvena predavanja na temo zasvojenosti oz. odvisnosti, oživljanja, zdravih
navad, pomena osebne higiene, zdravega načina življenja. Za obisk se ji lepo zahvaljujemo.

Helena Urbanija

TRADICIONALNI SLOVENSKI ZAJTRK NA PŠ KRAŠNJA
V petek, 17. novembra 2023, je bil dan namenjen ozaveščanju o zdravi

slovenski hrani. Pri pouku smo se z učenci pomenili o slovenskem
tradicionalnem zajtrku, ki ga sestavljalo kruh, med, maslo, mleko in slovensko
sadje. Pomenili smo se o izvoru sestavin za pripravo pravega kmečkega kruha,
kateremu je letos namenjene več pozornosti. Slogan »Kruh za zajtrk – super
dan!« nas je spremljal tudi med malico, med uživanjem vseh teh slastnih
domačih dobrot.

Helena Urbanija

USTVARJALNI ŠOLARJI
Šolarji imajo veliko zanimivih idej, zato se veselijo dneva, ko v šoli celo dopoldne ustvarjajo.
Drugi ponedeljek v novembru so namenili izdelovanju izdelkov za prodajo na šolskem bazarju. Oblikovali so

voščilnice, čarobne svinčnike, sladke škratke in mnogo drugih drobnih stvari, ki nam bodo polepšale praznične dni. Ta
dan so urili socialne veščine, potrpežljivost in sprejemanje drugačnosti. Posojali in delili so stvari ter pospravili po
opravljenem delu. Izpopolnili so natančnost pri striženju ter spoznavali ekonomično rabo papirja in drugih materialov.
Mnogi so s seboj prinesli različne pripomočke in materiale: škarje z vzorčki, zlate flomastre, perlice ... Med bolj

priljubljenimi so bili luknjači in bleščice.
Drugi pa so prinesli predpasnike in živila, potrebna za peko piškotov. Staknili so glave, tehtali inmerili, da bi bili končni

izdelki kar se da okusni.
Vsi so se vneto lotili dela, pri čemer so lahko sprostili svojo domišljijo, ob tem pa so se marsikaj tudi naučili.

Katarina Bergant

TABOR V KOČEVJU
Dneve od 20. do 22. novembra smo drugošolci PŠ Krašnja

skupaj z vrstniki iz Blagovice in Brda preživeli na taboru v Domu
Jurček v Kočevju. Tridnevno bivanje daleč stran od doma je bila
priložnost za urjenje samostojnosti in socialnih veščin, kar nam
je šlo kar dobro od rok.
V Kočevju smo obiskali Medvedovo jamo, v kateri so nas

navdušili kapniki različnih oblik, drobne jamske živali in speči
netopir. Sprehodili smo se do Kočevskega jezera, se naučili
streljati z lokom in veslati v kanuju.
V učilnici pa smo spoznali živali, ki živijo v kočevskih gozdovih.
Kljub temu da so bili dnevi polni zanimivih aktivnosti, smo

pogrešali domače. Ker jih imamo radi! In prav je tako.

Katarina Bergant
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PRAZNIČNI BAZAR V KRAŠNJI
V sredo, tik pred koncem novembra, so se učenci PŠ Krašnja popoldan z veseljem vrnili v šolo, saj smo v njej postavili

stojnice našega božičnega bazarja. Ob prvem mraku so na šolskem dvorišču v soju pisanih lučk učenke ustvarjalnega
krožka vsem obiskovalcem izrekle dobrodošlico, ki so jo popestrile s plesom, pevski zbor PŠ Krašnja pa s prazničnimi
pesmimi.
Nato so šolarji, njihovi sorodniki ter krajani vstopili v šolo, kjer jih je pričakala res pestra ponudba. Na stojnicah v

telovadnici so učenci obiskovalcem ponujali različne izdelke, ki so jih izdelali sami ali pa so nastali pod pridnimi in
ustvarjalnimi prsti njihovih sorodnikov. Na tem mestu se vsem, ki ste za naš bazar izdelali različne uporabne in okrasne
predmete, iskreno zahvaljujemo!
V avli šole je bila stojnica s piškoti, ki so jih doma s pomočjo izkušenih pekov in pekaric napekli učenci. Brez dvoma so

bili paša za oči in veselje za želodčke. Upam si trditi, da so kaj hitro končali v ustih malih in velikih sladkosnedov. Vsem,
ki ste pekli za naš bazar, se najlepše zahvaljujemo!
Ponudbo na bazarju sta s svojo prisotnostjo popestrili mamici dveh naših učencev, ga. Bernarda Hrovat Žibert in ga.

Tjaša Zupančič, ki sta v frizerskem kotičku pletli kitke, barvali lase in urejali pričeske. Tako sta poskrbeli, da so obiskovalci
odšli domov lepši, kot so prišli. Za njuno dobrodelnost se jima iskreno zahvaljujemo!
V foto kotičku sta goste pričakala bogato okrašena novoletna jelka ter Božiček, ki so ga izvirno in natančno oblikovale

učenke 4. in 5. razreda. Z njim so se obiskovalci lahko fotografirali tako, da je Božiček dobil njihov obraz. Vsa pohvala in
hvala vsem oblikovalkam te prisrčne figure!
Poskrbljeno je bilo tudi za vse, ki jih je sprehod med stojnicami zlakotnil (in teh ni bilo malo), saj so se lahko okrepčali

v sladkem kotičku, ki je ponujal tople kruhke, slastne mafine, kavo in sok. Hvala vsem, ki ste poskrbeli za lačna usta!
Tokrat smo na bazarju organizirali tudi srečelov. Razveselili so se ga tako najmlajši kot tudi starejši obiskovalci. Čeprav

je bilo nagrad več kot sto, so srečke zelo hitro pošle. Poleg manjših praktičnih nagrad, ki so jih donirali starši in podjetja,
so obiskovalce navdušili kuponi za kavo, pico ali sladico. Te so podarili Gostilna Čebelica, Bar pod Lipo in RCU Lukovica.
Med dobitki pa so bile tudi Woop karte za skakanje na trampolinu, kopanje v Termah Snovik in savnanje v RCU Lukovica.
Vsem, ki ste karkoli prispevali za naš srečelov, se organizatorji in prejemniki nagrad iz srca zahvaljujemo!
Ura in pol je na bazarju hitro minila. Prijetno je bilo opazovati radovedne otroke in ostale obiskovalce, njihova vesela

srečanja in sproščene pogovore. Še enkrat iskrena hvala vsem, ki ste s svojim delom ali unikatnimi izdelki (z akrilnimi
slikami, kovinskimi drevesci, s torbicami in nahrbtniki, z voščilnicami, denarnicami, pentljami in elastikami, z okrasnimi
blazinami, s špangicami, obeski, z orglicami in zapestnicami, s škratki in toplimi nogavicami ter s sladkimi dobrotami)
obogatili naše stojnice. Vaš prispevek je zagotovo popestril našo ponudbo. Hvala tudi vsem učencem, ki ste natančno in
zavzeto oblikovali izdelke in pomagali pri izvedbi našega prazničnega bazarja.
Učitelji in učenci PŠ Krašnja se seveda zahvaljujemo tudi vsem obiskovalcem bazarja, saj je z vašo prisotnostjo zaživel.

Najlepša hvala za vse vaše donacije, ki so namenjene Šolskemu skladu OŠ Janka Kersnika Brdo. Za donacijo se
zahvaljujemo tudi Športnemu društvu Krašnja.
Želimo vam lep praznični december in veliko prijetnih trenutkov z vašimi bližnjimi.

Barbara Vidic Oset, učiteljica in vodja bazarja na PŠ Krašnja ter
Katarina Bergant

ZAHVALA VSEM ZAPOSLENIM NA PŠ KRAŠNJA
V petek, 15. 9. 2023 je bil moj osebni praznik. Dočakal sem namreč pomembno prelomnico v življenju, 30 let. Ob tem

se moram iskreno zahvaliti vsem zaposlenim na PŠ Krašnja, učiteljicam, vzgojiteljicam in tehničnemu osebju za vsa
presenečenja, ki so mi jih ob tem dogodku pripravili in poskrbeli, da mi bo ta dan za vedno ostal v najlepšem spominu!
Ob tej priložnosti morampovedati, da sem zares hvaležen za takšne sodelavce, saj je delati v tako podporni in spodbudni
ekipi, ki ti je vedno pripravljena priskočiti na pomoč, dati nasvet in te spraviti v dobro voljo, privilegij in nekaj, kar je res
potrebno ceniti. Hvala vam, draga ekipa!Moj prijatelj in učitelj predhodnik na PŠ Krašnja, učitelj Matej Letojne,mi je pred
dvema letoma, ko sem mu povedal, da bom začel delati na tej šoli, povedal, da je PŠ Krašnja “zlata jama” in da meni, da
se bom tu počutil zelo prijetno. Prav je imel, od prvega dne se čutim sprejetega in dobrodošlega, zato vsak dan z
veseljem pridem v službo in res si želim, da ohranimo takšno vzdušje na šoli in v kolektivu zaposlenih.
Rad bi se zahvalil tudi vam staršem, za vaše razumevanje, podporo in vsako prijazno besedo, ki mi jo namenite. Od

prvega dne čutim, da imamo oboji enak interes, delati v dobrobit in razvoj vaših otrok in naših učencev, zato sem
prepričan, da otroci stopajo po pravi poti in se razvijajo v pravi smeri. Hvala pa tudi vam, dragi učenci, za vsak dan, ki mi
ga s svojo igrivostjo, dobro voljo in vedoželjnostjo popestrite in polepšate na naši skupni poti učenja v hramu znanja,
šoli, ter me s tem spodbujate, da sem vsak dan boljši učitelj!

Učitelj Nejc

TEDEN OTROKA V VRTCU MEDO KRAŠNJA
Osrednja tema letošnjega Tedna otroka je bila ZAKAJI IN ZATOJI RADOVEDNOSTI.
Teden otroka je potekal od 2. do 8. oktobra 2023. Radovednost je ena največjih vrlin naših otrok., zato naj bi jo v tednu

otroka spodbujali z raznolikimi dejavnosti na zabaven način.
V VVE Medo Krašnja smo otrokom pripravili veliko različnih dejavnosti.

V ponedeljek smo za vse otroke v vrtcu pripravili Pohod za krof.
Sončki so bili najbolj pogumni in so se odpravili po najdaljši poti do sedaj. Odšli so iz vrtca do Krajnega Brda, nato so

preko Konja zaključili pohod spet v Krašnji. To pot za Pohod za krof opravijo tudi šolski otroci. Zvezdice so odšle do
gozda na Konju. Lunice so se odpravile na krožno pot ob Ciclju in nazaj.

V torek smo na šolskem igrišču pripravili zanimive dejavnosti na temo Gibalni zakaj.
Z mavričnim padalom smo otrokom mršili in naelektrili lase v igri frizer. Nato smo z nihanjem padala spremljali

potovanje male žoge. Zadnja igra na padalo je bila gibanje padala ob klasični glasbi skladatelja Brahmsa – Madžarski
plesi. Otroci so po ritmu klasične glasbe vrteli in nihali padalo. Kot zadnjo dejavnost smo napihnjen balon, ki je bil
prilepljen na slamico, spustili po vrvici in ustvarili raketo.

Sreda je zaznamovala druženje vrtčevskih in šolskih otrok. V šoli smo zaprli vse izhode in odprli vrata učilnic in igralnic.
Šolski in vrtčevski otroci so se pomešali po vseh igralnicah in učilnicah. Kar nekaj otrok je lahko obiskalo svoje bratce in
sestrice. Vrtčevske igrače so postale zanimive za šolske otroke. Otroci so uživali v prostem druženju.

Skrivnostni četrtek je zaznamoval naravoslovni zakaj. Naše igralnice so se prelevile v sobe z različnimi eksperimenti.
Pri Lunicah so mešali lava lučke, kjer je tekočina v mehurčkih potovala do površine, začarali so tudi mavrico s tekočino
za pomivanje posode, ki je reagirala z mlekom in barvo. Zvezdice so pripravile 3-D hologram; in sicer gibljive slike v
plastični prizmi, poigrali so se tudi z senčnim gledališčem. Sončki so nam ponudili vodno povečalo, skozi katerega smo
gledali različne povečane predmete. Pripravili so tudi igro z magnetom. Ta je privlačil skozi plastično dno kovinske
sponke.

V petek smo si v učilnici ogledali animirani film na temo zakaj, in sicer Zakaj je riba nema ter Zakaj kresničke svetijo.
Šolski otroci so nam na šolskem igrišču pripravili presenečenje. Sami so spekli palačinke in jih ponudili tudi vrtčevskim
otrokom. Otroci so jih bili zelo veseli.
Teden otroka smo posvetili zabavi, raznolikim dejavnostim in raziskovanju, tako mislim, da smo slogan Zakaji in zatoji

radovednosti dobro uresničili.
Ob tej priložnosti bi se strokovne delavke rade zahvalile gospodu Marjanu Štruklju in ŠD Krašnja za donacijo krofov,

ki so bila otrokom prava inspiracija.

Meta Adamič Bahl

Igra s padalom Pogostitev s krofi v gozdu Sončki na poti proti Krajnemu Brdu

Slike članka Teden otroka v vrtcu Medo Krašnja Slike članka Teden otroka v vrtcu Medo Krašnja
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MESEC POŽARNE VARNOSTI V VRTCU MEDO KRAŠNJA
Oktober je mesec požarne varnosti in v tem času gasilci iz PGD Krašnje vsako leto izvedejo evakuacijsko vajo. V

oktobru smo z otroki spoznavali evakuacijsko pot iz naših igralnic in gasilne naprave, ki so bile razporejene po stavbi. V
okolici vrtca smo si ogledali naše zbirno mesto in hidrante, ki so ob cesti. Otrokom smo tudi pripravili »gasilski« poligon
v telovadnici. Najbolj zanimivo je bilo plezanje po vrvi.
V sredo, 18. 10. 2023, se je na hodniku zaslišala sirena, ki jo je aktiviral naš hišnik Vinko. Postopoma smo izpraznili

šolske in vrtčevske prostore. Starejši učenci so to vajo že poznali. Več pozornosti smo namenili najmlajšim in jim
prilagodili potek vaje, da niso bili v prevelikem stresu. Navodilo za učence in vrtčevske otroke je bilo, da se v primeru
nevarnosti požara zberejo na zbirnem mestu na šolskem igrišču, kjer je obvestilna zelena tabla.
Evakuacija je gladko potekala, gasilci so pogasili del strehe, kjer naj bi bil požar.
Otroci so si po evakuaciji lahko ogledali gasilsko vozilo z vso opremo in različnimi aparati. Najbolj radovedni so se

lahko tudi usedli v gasilsko vozilo in si ogledali njegovo notranjost.
Ko je bila evakuacijska vaja zaključena, so se lahko otroci in odrasli pogostili s sladkim prigrizkom, ki ga je pripravilo

PGD Krašnja.
Otroci so bili nad vajo navdušeni in jo seveda vsi spet veselo pričakujemo naslednje leto.
Vrtec se zahvaljuje gasilcem in gasilkam, da skrbijo za našo varnost, ter za njihov trud in pomoč pri povezovanju naše

lokalne skupnosti.
Meta Adamič Bahl

Gašenje požara Mladi »gasilci« Otroci spoznavajo gasilsko opremo

SLOVENSKI TRADICIONALNI ZAJTRK V VVE MEDO KRAŠNJA
Ob dnevu slovenske hrane, ki poteka vsak tretji petek v novembru, smo letos 17. 11. 2023 v vrtcu Krašnja izvedli

tradicionalni slovenski zajtrk. Glavni namen tega dneva je podpora slovenskim pridelovalcem hrane in spodbujanje
samooskrbe iz lokalnega okolja.
Na ta dan smo pripravili zajtrk z našimi tradicionalnimi živili, ki so jih prispevali pridelovalci iz našega lokalnega okolja.

Naša strokovna delavka Andreja Lavrič je v vrtec prinesla še topel in svež kruh, ki ga je spekla zjutraj. Pravo slovensko
maslo je prispevala Štefka Kokalj iz Spodnjih Kosez. Z medom nas je oskrbelo Čebelarstvo Cvet in z jabolki kmetija
Capuder iz občine Lukovica.
Ob tem slovesnem dogodku smo na naš mali hodnik postavili mize in združili vse skupine naših vrtčevskih otrok v eno

skupino. Otroci so uživali ob raznovrstni domači hrani.
Na koncu smo skupaj ob spremljavi kitare in harmonike zapeli pesem Čebelar Lojzeta Slaka.
Najlepše se zahvaljujemo lokalnim pridelovalcem za sodelovanje in pripravljenost, ker so našim otrokom omogočili

pravi slovenski, daj že tradicionalni, zajtrk.
Meta Adamič Bahl

ZAHVALA PODJETJU ŽAGARSTVO
IN MIZARSTVO CAPUDER
JUTERŠEK
Pri podružnični šoli v Krašnji stoji trikrat

pomanjšana Budnarjeva hiška pred njo pa
vodnjak. Čas je naredil svoje in streha
vodnjaka je strohnela. Podjetje Žagarstvo in
mizarstvo Capuder Juteršek se je med
poletjem samoinciativno odločilo za
popravilo. Streha je popravljena, vodnjak pa
je ponovno v ponos vsem obiskovalcem
šole in Budnarjeve hiške. Za to skrbno
dejanje se podjetju v imenu celotnega tima
PŠ Krašnja lepo zahvaljujem.

Helena Urbanija

DOGODKI V ŽUPNIJI KRAŠNJA
SVETA MAŠA OB ZAČETKU VEROUČNEGA LETA
V nedeljo, 10. septembra smo imeli sveto mašo ob začetku šolskega in

veroučnega leta s prošnjo k Svetemu Duhu za razsvetljenje, vztrajnost in
potrpljenje. Duhovnik je blagoslovil veroučence in njihove družine ter
šolske torbe s potrebščinami. Foto: Drago Juteršek

DEKANIJSKO SREČANJ MINISTRANTOV
V nedeljo, 1. oktobra je v Ihanu potekalo dekanijsko ministrantsko

srečanje. Pomerili so se v kvizu ter v nogometu.
Krašenjska ekipa se je domov vrnila s kar dvema pokaloma. Drugo

mesto so dosegli v kvizu in tretje mesto v nogometu, kjer so združili moči
z ministranti iz Brda. Izredno smo ponosni na naše ministrante, ter jim iz
srca čestitamo! Vir: facebook

SREČANJE BOLNIH IN STAREJŠIH
V nedeljo, 17. septembra, smo se zbrali pri

sv. maši, ki je bila posebej namenjena
starejšim in bolnim iz naše župnije. Med
sveto mašo je župnik podelil tudi zakrament
bolniškega maziljenja.
Po sveti maši se je druženje nadaljevalo v

župnišču. Pridne roke naših gospodinj so
pripravile dobrote, pevci pa so poskrbeli za
prešerno vzdušje. Že sedaj pa lepo vabljeni,
da se odzovete vabilu tudi prihodnje leto.

Foto: Drago Juteršek
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PRAZNOVANJE ZAKONSKIH
JUBILEJEV
V nedeljo 15. oktobra je v naši

župniji potekalo srečanje poročnih
jubilantov. Povabljeni so bili zakonci,
ki v letošnjem letu praznujejo okrogli
jubilej zakonskega življenja. Po
slovesni sveti maši se je druženje
nadaljevalo še v župnišču, kjer so se z
dobrotami ponovno izkazale pridne
gospodinje iz naše fare.

Foto: Drago Juteršek
Tekst: Simona Pervinšek

ZOB ČASA JE OPRAVIL SVOJE
Marsikdo od mimoidočih vaščanov ali krajanov ter ostalih, ki so od 28. novembra dalje hodili ali se vozili mimo skoraj

200 let starega objekta v lasti naše župnije, najbrž niso prezrli, da nekdanje kaplanije, mežnarije, gospodarskega
poslopja in dolgo časa tudi krajevne dvorane, ni več. Zob časa je na poslopju opravil svoje in vsako vzdrževalno popravilo
oz. delo bi bilo nesmiselno.
Vsaka stavba, še posebno tiste, ki jim pripisujemo pomen kulturne dediščine z bogato prostorsko preteklostjo kar

nekaj generacij, si zagotovo zasluži posebno arhivsko pozornost.
Šele takrat, ko se zgodi kaj podobnega, kot se je to pred kratkim zgodilo prepoznavnemu objektu v središču naše vasi,

se šele zavemo, kako zelo je pomemben vsak zapisani stavek ali shranjena kakšna starejša fotografija, ki bo lahko še
dolgo časa sedanjo in kasnejše generacije spominjala na določeno preteklost. V tem primeru tudi na preteklost
omenjenega objekta.
Krajani KS Krašnja imamo srečo, da je velik del svojega življenja raziskovanju številnim zgodovinskim dejstvom

posvetila pokojna Vera Beguš v sodelovanju s KUD Fran Maselj Podlimbarski in z številnimi drugimi sodelavci. Tako je
leta 2014 izšla drobna knjižica z naslovom: »650 let župnije Krašnja,« v kateri se je avtorica besedil zanimivo dotaknila
preteklosti naše župnije, katere začetek delovanja se omenja že leta 1204. Kot samostojna župnija pa leta 1363.
Na 29. strani omenjene knjižice, ki jo je izdalo KUD, njen izid pa so donatorsko podprli številni domači podjetniki in

Občina Lukovica, je Vera Beguš v zvezi z omenjenim objektom zapisala takole:
»Poleg gospodarskih poslopij, ki so bila nekdaj pri župnišču, je bila tudi kaplanija. Že leta 1825 je stala nasproti

župnišča. Stavba je bila slaba, imela je samo eno sobo in je bila na pol lesena. Prav tako je bilo slabo mežnarjevo
stanovanje. Občinski možje so se zavzemali, da se pod isto streho zgradita mežnarija in kaplanija. Leta 1834 je
nasproti cerkve že stala nova mežnarija.«

»Po drugi svetovni vojni je bila nacionalizirana in preurejena v dvorano. V samostojni Sloveniji je bila
denacionalizirana in je postala spet cerkvena last. Hlev in senik poleg župnišča so porušili Nemci.«
Domačini, ki smo bili v preteklosti družbeno in društveno aktivni ali pogosti obiskovalci notranjosti objekta, najbrž

nikoli ne bomo pozabili številnih kulturnih in ostalih dogodkov v tej stavbi, ki so nas v marsičem bogatili in združevali ter
velikokrat tudi razveselili.

Ob tej priložnosti vas tudi informiramo, da ima KUD Fran
Maselj Podlimbarski na zalogi še nekaj omenjenih knjižic. Če jo
želite prejeti, pokličite telefonsko številko 051 421 603 (Mojca.)

Marjan Štrukelj

JESENSKO ROMANJE NA BREZJE
Že kar nekaj let je minilo od mojega zadnjega romanja na Brezje zato sem se z veseljem odzval Marjanovem povabilu,

da se jim tokrat pridružim. Vsak poroma s svojim namenom, takšnim ali drugačnim, ali pa samo zaradi dobre družbe in
veseljem do hoje. Datum smo nekajkrat prestavili, ampak hvala bogu smo imeli srečo, saj se je naredil dan, kakršnih ni
ravno veliko.
Zmenjeno je bilo, da gremo štirje, Marjan, Tomaž, Dare in jaz, ampak Daretu je ponagajalo zdravje in je ostal doma.

Tako smo okrog petih zjutraj mi trije krenili od doma. Midva z Marjanom iz Krašnje, Tomaž pa iz Rafolč.
Kilometri so kar hitro izginjali pod nogami, ko se je noč prevesila v jutro in so nas obsijali sončni žarki. Prijetno je bilo

občutiti malo toplote, saj je bilo že kar hladno. Precej drugače , kot pa na romanju poleti , ko je čez dan že prava vročina.
Tokrat so pa tudi jakne ostale oblečene, saj navkljub soncu ni bilo nobene vročine.
Sama pot je potekala po ustaljeni trasi po kateri smo že večkrat hodili. Kot vedno se je tudi tokrat pokazala kot

optimalna, tako glede kilometrov, kot tudi glede prometa na cesti. Je kar prijetno vmes malo počvekati , kar pa ni
možno, če neprestano vozijo mimo avtomobili. Nas so pa spremljali celo pot neverjetni razgledi . Pred nami se je v soncu
kopal zasnežen Triglav, obdan z ostalimi vršaci Julijcev. Celo pot nas je vabil, ampak naš cilj se je končal na Brezjah.
Triglav bomo obiskali ob drugi priliki. Na naši desni smo lahko občudovali Grintavce in markantni Kočni. V nadaljevanju
že Karavanke z najvišjim vrhom Stolom. Romanje jeseni ima še to dobro stran, da so koruzo po poljih že poželi in se je
videlo veliko več kot običajno.
Kar hitro smo prispeli v Naklo, ampak tokrat postanka pri Marinšku nismo naredili. S Tomažem sva imela že slabe

izkušnje s postrežbo, tako smo raje odkorakali naprej. Smo pa si naredili malo počitka pri naslednji gostilni. Kavica in
hladno pivo sta lepo dvignila razpoloženje mi smo se poslovili od gorskih razgledov in se spustili proti Savi. Od tam do
Brezij tudi ni več daleč, tako, da smo prispeli še ravno pravi čas za obisk spovedi in sv. maše.
Celotna pot je dolga krepko čez 50km , tako, da smo za nazaj z veseljem sedli v avto, ki ga je vozila Mira in nam ni bilo

treba tudi nazaj iti peš. Tako smo se polni lepih vtisov odpeljali proti domu.
Andrej Novak
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PO POTI CAMINA - PORTUGALSKA POT
Camino de Santiago de Compostela je starodavna romarska pot v Španiji, ki vodi do groba svetega Jakoba v mestu

Santiago de Compostela.
Najbolj znana pot je Francoski Camino, ki se začne v francoskemmestu Saint-Jean-Pied-de-Port in

konča v Santiago de Compostela. Za to pot potrebuješ mesec dni časa, toliko dopusta nisva imela,
zato sva se kar na podlagi tega, koliko dni sva lahko odsotna odločila, da izbereva Portugalsko pot.
Od Porta do Santiaga de Compostela.
Že dolgo sem si želela, da bi izbrala to vrste preizkušnjo. Ne znam opisati, vendar kar vleklo me je

na to pot. Ko sem enkrat izrazila željo, Sašu, mi je odvrnil, pa pojdiva skupaj. Minilo je kar nekaj
mesecev, da se je vse poklopilo, pa vendar.
V sledečega izseku si lahko preberete kratek potopis. Vsak dan sva objavljala utrinke s poti in sama

sem takšna, da če sem nad čim navdušena, rada svoje navdušenje delim.
Sledeče vrstice so le del zapisa, celotni potopis pa objavljen na mojem blogu (alenkasinkovec.si).

Do njega lahko tudi dostopate tudi s QR Kodo. Vsak dan sva objavljala utrinke s poti in sama sem
takšna, da če sem nad čim navdušena, rada svoje navdušenje delim.

Alenka Šinkovec

CAMINO PORTUGALSKA OBALNA POT
Dan št.1
V ponedeljek 11.9 sva prispela v Porto. Let sva imela iz Milana. Po pristanku sva šla kar peš v hotel Park hotel

Aeroporto. Hotel luštn, dobiš paket dobrodošlice, kavo, čaj. Naslednji dan pa z metrojem v center. Camino vajb se je
pokazal že tam. Ko sva sedela na peronu in tuhtala a je to metro za center ali ni, nama je neka prijazna domačinka
nakazala, da naj kar greva gor.
Kar nekaj časa sva iskala katedralo, kjer sva dobila Credencial (prepusnico v katero zbiraš žige) s katerim lahko spiš v

Albergih. Priznam, da sem bila zmatrana še preden sva sploh začela. Prvi dan sva šla od Katedrale pa do Labruga, kjer je
zmanjkalo postelj. Dobila sva prostor na tleh, na jogiju. Zraven sta bili dve vtičnici, tko da sva lahko napolnila telefon. Po
tušu sem zaspala kot ubita. V glavnem na Caminu se vse zrihta kot se mora.

Dan št. 2.
Zjutraj me je zbudilo šumenje rukzakov in tiho pogovarjanje. Hm..spala sem celo noč, čeprav je gospod na sosednji

postelji "rahlo" smrčal. Pa ni bil Sašo.
V temu albergu je preko 60 postelj, zgleda tako, kot da bi spali v učilnici. Cena za prenočišče in topel tuš je 10 eur.

Zjutraj sva nadaljevala pot naprej. Po parih kilometrih sva se ustavila v prijetni vasici Vila Cha.. spila kavo in pojedla
sladico. Sladice imajo toop. Ni mi bilo težko vsaj prvih 10 km. Nemoreš si misliti, kako ti gre lahko na začetku lep razgled
na morje in lepa lesena potka, po desetih kilometrih na živce... po tridesetem pa sem že čutila, kako se je prvemu žulju
pridružill še drugi. K sreči sva danes dobila v albergu Apulia studio, kjer sva sama.
Imava kuhinjo in balkon. Luksuz. Jutri pa naprej.
Dan št. 3
Po pici in malem pivu je počutje že boljše . Danes zjutraj nisva zelo kmalu vstala in sva odšla iz Apulie ob 8-ih zjutraj.
Luštno se je začelo, spet morje in potke. In če sem včeraj rekla, da mi gre morje in lepe potke že malo na živce mi

je Camino danes dal gozd in hrib in dolino in fuuul vročino.
Ampak mi je blo fajn, ker je hitro minilo in ni bilo tako turistično. Samo ozke tlakovane potke in vaški dirkači.
Srečuješ več pohodnikov, se pozdravljaš tudi lokalci te vedno pozdravijo z Buen Camino.
Ker so moji čevlji malo pretopli za te temparature sem se modna osveščenka kot sem, moderno obula v nogavice in

športne sandale. Izgledam imenitno . Sašo se zjutraj obuje in zvečer sezuje nima nobenega problema.
Aja, kako to zgleda pri meni: do 18 km sem top volje, žvižgam.. po 18 km do 22 km se že malo sama s sabo

pogovarjam, slikam ne več.
Od 22 km naprej sem tako utrujena , da samo še hodim in meditiram.
Sašotu težim,da naj slika, ker sama nisem sposobna vzeti telefona v roke.
Od 25 km do približnp 32 se preklopim v “survival mode” .. ne

pozdravljam, ne slikam ,ne govorim. Samo noge prestavljam eno pred drugo
in čakam puščice, ki kažejo pot.
Danes spiva v samostanu.
Dan št. 4
Spala sva v samostanu za 12 eur. Zanimiva izkušnja, visoki stropi, vtičnice

delajo, luči ne.
Zjutraj prej vstaneva in že ob sedmih začneva pot naprej proti kraju

Caminha. Piše da je 27 km do cilja. Čeprav se je do sedaj izkazalo, da
narediva vedno več kilometrov, kot je napisano za tisti dan.
Klasičnega »muskelfibra« nimam, samo utrujeno telo. Na začetku je še

šlo po sedmem kilometru se je začel moj notranji boj.
Pot je bila lepša kot včeraj, gozd, ozke potke, nobenih glasnih

Američanov. Še oblaki so bili , katerih sem si včeraj želela, samo ne… v moji
glavi je bilo pa tole.: lačna sem, žejna sem, zebe me, vroče mi je, kdo me je

to naštimu, a niso rekl, da je po ravnem, zakaj spet hrib… no takšno počutje je bilo do petnajstega kilometra.
Ko nama je današnji »angel« iz ene obcestne hišice zaklical.. ola no, no, no. This is not good… in se ustaviva sredi hriba,

si želim, da reče pejta nazaj. Pa res, hotel nama je povedat, da ne greva prav, da je če greva tukaj naprej - gora
»montagna«. Se zahvaliva »obregado« se obrneva k sreči naju pot vodi navzdol. Po 100m opaziva puščico, ki sva jo prej
spregledala. Od tam naprej sem se že malo bolje počutila. Po kakih 500 m navzdol se je skoraj sredi gozda iz nič prikazal
lokal. Po kavici je šlo pa samo še navzgor.
Če prej nisem vedela, kako bom zmogla, so me sedaj noge lahkotno nesle. Spet sem videla več pozitivnih stvari in

nehala sem jamrati.
V mestecu Ancora mi je bilo všeč vse. Vedla sem, da bom zmogla. V trafiki sva vprašala za žig ( za v Camino potni list)

pa naju je kar odpeljal do sosednje cerkvice in pokazal. Od Ancore sva nadaljevala proti morju, kjer je bil prijeten kraj
Moledo in naprej proti se bolj prijetnemumestecu Caminha, kjer danes spiva . Zadnja dva kilometra bila res dolga in kar
ni bilo konca poti.
Spiva v hostlu, imava svojo sobo in si deliva kopalnico. Oprala in posušila sva perilo za 6 eur. Sedaj pa na zasluženo

večerjo.
Dan št. 5 prehod iz obalne na centralno pot
Hej, hej .. ko greš iz kraja Caminha naprej imaš dve možnosti, na taxi boat do Španije in naprej ob obali ali pa da greš

peš do Španije.
Če greš peš, greš lahko ob obali, kjer ni označene poti in je bolj turistična ali pa čez hribčke in dolince, malo težja

vendar označena pot.
Izbrala sva zadnjo, malo težjo, ne turistično pot. Ta odsek je bil pa res kar zafrknjen. Gor pa dol in spet gor pa dol.
Ker sva zjutraj takoj šla na pot, nisva spila kave in bila sva na tešče. Pa ravno danes nikjer nobenega možnega

postanka za zajtrk.
Zanimivo je bilo to, na enem delu gre Camino pot skoraj skozi dnevno sobo enega gospoda. On sedi na klopci in

vsakemu reče Buen Camino. Ko sva imela hribckov in dolinic dovolj sva se na enemmestu kar odločila, da greva po svoje
in ne upoštevava puščic. Prišla sva do mesteca Vila Nova de Cerveira. Lepo mesto polno ljudi. Videti je bilo, kot da imajo
festival kvačkanja
.Tu sva spoznala američana iz Kolorada. Vzel si je 2 meseca in pol za Camino, pravi, da gre počasi in uživa. Kave nisva

spila, ker je bilo toliko ljudi ni bilo niti enega prostega mesta. Nadaljevala sva najino pot naprej proti današnju cilju
Valenci. Pončote sva imala pripravljene, ker je kazalo, da bo dež. Seveda sva dež dočakala. Imenitno je bilo hoditi v dežju,
sploh, če ne veš koliko km je še do konca. Ta pot ni bila označena, tako da sva se morala kar malo znajti.
Komaj sva čakala, da zagledava najin cilj, alberg na začetku Valence.
Kaj pa to, ko sva prišla do Alberga v Valenci, naju pamlad fant, receptor vpraša, kako kaj Olimpija pa da poznaMaribor

in Muro. Pa vprašal naju je, če imamo še poplave.
Toliko za danes, tu greva s kurami spat.
Dan št. 6
Hej, hej
Danes sva spala za celih 16 eur oba. V albergu je bilo 34 ljudi iz 13 držav. Nastanjeni smo bili v dveh sobah, v naši ni

smrčal nihče. Že ponoči me je zbudil močan veter, k sreči je bilo v sobi kar toplo. Zjutraj sva nekje okoli 8 ure štartala proti
današnjemu cilju kraju O Porriñu. Od Valence do španske meje je dober kilometer.
Od Valence do prvega večjega mesta Tui pa je nekje 3 km. Tui je eno izmed lepših mest kar sem jih vidla na tej poti

dosedaj. Že od začetka je kazalo na dež, tako da sva imela pončote na dosegu roke. Od 6 kilometra do cca 10 km se dež
kar ni mogel odločiti ali bo padal.
Pot je bila čudovita, veliko po gozdu in med vinogradi. Po 10 kilometrih, ko sem si kave in kaj za pod zob že zelo želela

se je na koncu gozda pokazala kavarna Cafetaria Xarden. Tam je bilo že kar nekaj pohodnikov, kakšen dober občutek se
je usesti in spiti kapučino in pojesti zajtrk. To mi je dalo veliko moči in noge so spet postale lažje.
Če sem se še do včeraj pritoževala, sem se danes počutila ravno obratno. ,Hvaležna za prijazne ljudi, za kapučino in

hrano. Na poti je od Valence dalje veliko pohodnikov in veliko žensk, ki hodijo same, moj poklon. Srečala sva žensko, ki
je bila gibalno zelo ovirana, če je hotela slikat je težko vzela telefon iz torbice in tudi govorila je težko, pa vseeno hodi
sama. Čeprav je čedalje bolj deževalo nama ni bilo težko hoditi. V moji "glavi" so bile same lepe misli. Kakšna razlika od
včerajšnjega dne. V O Porriño sva prispela okoli 16.00 ure. Prvi alberg je bil zaseden, zato sva morala poiskati drugega.
Danes bova v albergu Sendasaur, kjer je bil za las še prostor, spala na pogradu, kot sardine smo. Vendar imava danes
vsaj rjuho.

Dan št. 7
Včeraj zvečer, kar nekako nisem mogla zaspati. Alberg sicer lep, čist, s kavnim avtomatom, vendar postelje so bile

zelo skupaj. Na momente sem imela klavstrofobičen občutek.
Tu, za razliko od naših krajev je ob osmih zjutraj še noč.
Tako, da sva po kavi in majhnemu prigrizku še čakala, da se zdani. Že zjutraj je deževalo in ni nehalo, dokler nisva

prišla na današnji cilj v kraj Redondela. Luštno ime za prijeten kraj.
Pa da se vrnem na začetek poti.
V priročniku piše, da je ta etapa sicer kratka, vendar naj nas to ne zavede, ker so štirje klanci in na koncu predmestom

zelo strm spust neprijeten za kolena.

Nadaljevanje zapisa si, kot že omenjeno, lahko preberete na Alenkinem blogu.
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Sledil je start 36. teka za krof, ki je bil namenjen vsem preostalim
udeleženkam in udeležencem. Glede na 16 starostnih kategorij, vključno s
tekom veterank, ki so tekle na posebej prilagojeni trasi, se je po znaku za
start, kolona kaj hitro razpotegnila po vaški cesti v smeri proti šoli in tudi že
v prvi blagi vzpon na Cicelj ter dokaj hitro tudi z spustom nazaj v vas. Krog v
dolžini 2.000 m so s ciljem na šolskem igrišču zaključile deklice in dečki.
Razveselili so se spominskih medalj, ter bona za brezplačni prevzem krofov,
ki so bili za udeležence in tudi gledalce na razpolago pri Baru pod lipo.
Starejši so imeli pred seboj še 6.500 m dolgo pot. Še enkrat so se vrnili na

Cicelj in nato tek nadaljevali v smeri do vasi Krajno Brdo. Ta del poti je za
marsikoga, glede na nenehno vzpenjanje terena zelo zahteven, zato so
nekateri napor delno ublažili z občasno hojo, nekateri s počasnejšim
tempom teka, nekaterim, vsem tistim, ki so kondicijsko močnejši pa je šel
klanec lažje izpod nog.
Precej prijetnejši tek na tej tradicionalni trasi postane takoj, ko

udeleženci zavijejo proti Golovcu, na prijetnejšo podlago gozdnih poti,
nasprotje temu pa je spet cca 500 m spusta po asfaltni podlagi do cilja.
Številni gledalci pri šolskem igrišču so z nestrpnostjo pričakovali prihod

prvega člana in članice v cilj in seveda tudi vseh ostalih, ki so se kasneje drug
za drugim enako veselili osebnega uspeha.

Prvi je ciljno črto prečkal atlet AK Domžale Mark Kočar, med
članicami atletinja AK Domžale Maja Per. Zelo hitro so s tekom opravili še
številni ostali, med katerimi je ciljno črto prečkal tudi izjemni gorski tekač,
aktualni svetovni prvak Bojan Galin KGT Papež, ki je pred nedavnim zmagal
na teku na Portugalskem v kategoriji veteranov ( M65).
Med udeleženci, člani ŠD Krašnja in našimi krajani je potrebno pohvaliti

tudi rezultat Aleša Mežnaršiča v kategoriji članov do 40 let, rezultat Špele
Posar, ki je nastopila za AK Domžale, ter rezultat deklice Tjaše Kosec ki je
tekla v kategoriji starejših deklic. Marsikaterega gledalca je presenetil zelo
uspešen nastop naše nekdanje krajanke Lilijane Kos (Sušnik), ki je za tek
oblekla dres rojstne vasi Krajno Brdo in je zmagala v kategoriji članic do 50
let. Pohvalo si zasluži tudi vseh pet veterank za korajžen nastop in uspešno
premagano razdaljo.
Posebno pozornost so gledalci na cilju namenili tudi 79 letnemu Alojzu

Sušniku DU Kamnik, ki je, kot najstarejši udeleženec uspešno, kot vsi ostali,
zadnji prečkal ciljno črto 39. teka za krof in je na ta način dokazal in potrdil,
kako velik pomen za ohranjanje telesne moči, zdravja in vitalnosti ima
predanost rednemu gibanju.
Tek se je zaključil srečno za vse udeležence, brez poškodb, kar je bilo

najpomembnejše tudi za vse nas organizatorje in dežurna gorska reševalca
iz GRS postaja Ljubljana.
Zadnje dejanje letošnje »sladke« prireditve v Krašnji je bila razglasitev

rezultatov in podelitev medalj ter pokalov najuspešnejšem udeleženkam in
udeležencem. Podeljevalca sta bila Robert Pervinšek – predsednik Sveta KS
Krašnja in član IO ŠD Krašnja ter članica IO ŠD Mojca Beguš Tič.

PREJEMNIKI MEDALJ SO BILI:

Kategorija deklice letnik 2010 in mlajše ( dolžina poti 2.000 m )
1. Alina Taborin Ljubljana čas: 09:42
2. Trina Jarc AK Domžale čas: 09:43
3. Neja Pestotnik AK Domžale čas: 10:21

Kategorija dečki letnik 2010 in mlajši ( dolžina poti 2.000 m )
1. Gaber Drčar Ovca Aron team čas: 07:55
2. Enej Taborin Ljubljana čas: 08:03
3. Rožle Vesel Lukovica čas: 08:32

Kategorija deklice letnik 2008 in 2009 ( dolžina poti 2.000 m )
1. Zoja Per AK Domžale čas: 07:44
2. Tjaša Kosec Krašnja čas: 09:33

Kategorija dečki letnik 2008 in 2009 ( dolžina poti 2.000 m )
1. David Černe TK Šmarnogorska naveza čas: 08:27

PRVO OKTOBRSKO NEDELJO JE V KRAŠNJI PONOVNO, ŽE 36. DIŠALO PO SLASTNIH
TROJANSKIH KROFIH.

Športno društvo Krašnja je v sodelovanju z Gostinskim podjetjem Trojane v nedeljo, 1. oktobra organiziralo 36.
tek za krof, katerega smo dopolnili tudi z 10. krofkovim tekom, 3. tekom za krof veterank in veteranov in 28.
pohodom za krof.
Vremensko prijetna nedelja je na prireditev privabila kar lepo število udeležencev in gledalcev. Teka se je udeležilo

99 tekačev, pohoda pa 29 pohodnikov
Najmlajši »krofki« so tekli na slabih 200 m
dolgi progi, veteranke na slabih 800 m dolgi
progi, šolarji na 2.000 m, vsi v starejših
kategorijah pa na dokaj zahtevni 8.500 m
dolgi trasi teka. Pohodniki so morali za
sladkanje s krofi prehoditi 10.500 m dolgo
krožno pot.
Prvi so se na pot v nekoliko zgodnejšem

terminu podali pohodniki, dve uri kasneje pa
tudi najmlajši in vsi ostali udeleženci teka.
Organizatorji smo bili veseli, da je letošnje
leto nalogo štarterke opravila županja
Občine Lukovica, gospa mag. Olga Vrankar.
V pomoč so ji bili naši dolgoletni prijatelji iz
AK Domžale, ki so pripravili štartno mesto,
županjo opremili s štartno pištolo in
kasneje, kot vsakič, tudi natančno izmerili
čas vsem sodelujočim, ki so tekli 2.000 oz.
8.500 m.
Najmlajši so kaj hitro pritekli do Bara pod

lipo. Nekateri samostojno, nekateri pa s
pomočjo mamic ali očkov. Veselja ob
prevzemu medalj, ki je bila za marsikoga
prva v življenju in sladkih krofov ter tudi
»ponosa« ni manjkalo. Prav vsem so z
veseljem zaploskali tudi številni gledalci, ki
so jih bodrili med tekom in jim na enak način
tudi čestitali na cilju.
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Kategorija članic do 20 let (dolžina poti 8.500 m )
1. Neja Ambrož AK Domžale čas: 44:14

Kategorija članov do 20 let ( dolžina poti 8.500 m )
1. Mark Kočar AK Domžale čas: 35:21
2. Ažbe Škofljanc AK Domžale čas: 54:49

Kategorija članic do 30 let ( dolžina poti 8.500 m)
1. Maja Per AK Domžale čas: 41:57
2. Anja Javeršek Kisovec čas: 44:06

Kategorija članov do 30 let ( dolžina poti 8.500 m )
1. Rok Vrankar Moravče v supergah čas: 38:10
2. Gašper Škofljanc AK Domžale čas: 40:21
3. Gašper Štupar Bar pod lipo čas: 41:59

Kategorija članic do 40 let ( dolžina poti 8.500 m )
1. Špela Posar AK Domžale čas: 52:55

Kategorija članov do 40 let (dolžina poti 8.500 m )
1. Patrik Sevšek Kisovec čas: 37:43
2. Andrej Ovca Aron team čas: 40:49
3. Aleš Mežnaršič ŠD Krašnja čas: 41:03

Aljaž Smolnikar Dob čas: 41:03

Kategorija članic do 50 let (dolžina poti 8.500 m )
1. Lilijana Kos Krajno Brdo čas: 49:17

Kategorija članov do 50 let ( dolžina poti 8.500 m )
1. David Koprivšek Moravče v supergah čas: 38:04
2. Tomaž Furlan Trzin čas: 54:06
3. Tomaž Kavčič Bar pod lipo čas: 55:24

Kategorija članic do 60 let ( ni bilo udeleženke )

Kategorija članov do 60 let ( dolžina poti 8.500 m )
1. Robert Iglič AK Mengeš čas: 44:23
2. Andrej Černe TK Šmarnogorska naveza čas: 46:13
3. Tine Bizilj Moravče čas: 47:02

Kategorija članic nad 60 let ( ni bilo udeleženke )

Kategorija članov nad 60 let ( dolžina poti 8.500 m )
1. Bojan Galin KGT Papež čas: 40:11
2. Rajko Sršen KGT Papež čas: 49:42
3. Alojz Sušnik DU Kamnik čas: 1;21:18

PREJEMNIKI POKALOV SO BILI:

Mark Kočar AK Domžale absolutni zmagovalec
Maja Per AK Domžale absolutna zmagovalka
Alojz Sušnik DU Kamnik najstarejši udeleženec
Lilijana Kos Krajno Brdo najstarejša udeleženka
AK Domžale najmnožičnejša ekipa

Ob zaključku razglasitve rezultatov smo se organizatorji s trojanskimi krofi za ponovno donatorsko sodelovanje zahvalili Robertu
Matijeviču. Še posebej za njegov minuli 50. rojstni dan in tudi za dolgoletno zvestobo teku, kot aktivnemu udeležencu.

Z vsemi ostalimi udeleženci in njihovimi rezultati ter uvrstitvami so na voljo na društveni spletni strani sd-krasnja.org.
V ponedeljek in torek so se s trojanskimi krofi, vključno z vzgojiteljicami, učiteljicami in učiteljem posladkali tudi naši otroci, ki

obiskujejo vrtec in OŠ v Krašnji, ki so opravili pohod po nekoliko prilagojeni, krajši trasi. Tudi njim sta bila naklonjena lepa jesenska
dneva. Veselja ni manjkalo, utrujenosti pa tudi ni bilo prepoznati.
V zaključku prispevka naj se v imenu ŠD Krašnja vsem sodelujočim pohodnikom in atletom še enkrat iskreno zahvalim za udeležbo

in prijetno druženje. Enako tudi številnim gledalcem in vsem iz gostinskega lokala Bar pod Lipo, ki so pridno poskrbeli za gostinsko
storitev. Iskrena hvala tudi vsem posameznikom iz ŠD Krašnja in ostalih društev KS ter nekaterim krajanom, ki smo se skupaj, po
mnenju mnogih udeležencev ponovno izkazali z dobro organizacijo.

Iskreno zahvalo si že 36. po vrsti zasluži GP Trojane, ki nas je tudi tokrat na dan prireditve, naše najmlajše pa tudi še dva
dneva kasneje, razveselilo in posladkalo z več, kot 500 krofi.

Marjan Štrukelj – predsednik društva

ORIENTACIJSKI POHOD PO OPISANI POTI, PRILOŽNOST ZA REKREACIJO, DRUŽENJE IN
ZABAVO KRAJANOV IN ČLANOV DRUŠTVA.
Začetek jeseni je v Krašnji na področju rekreacije, za katero organizacijsko skrbi Športno društvo Krašnja, že vrsto let

namenjen tudi prijetnemu nedeljskemu druženju in zabavi krajanov v naravi s t.i. orientacijskim pohodom po opisani
poti.

Letošnji pohod je bil namenjen v počastitev državnega
praznika, DNEVA SLOVENSKEGA ŠPORTA, ki smo ga tokrat
v Sloveniji 23. septembra praznovali že tretjič. Orientacijski
pohod naj bi se zgodil po tradiciji, naslednji dan, v
popoldanskem času, v nedeljo, 24. septembra. Vse je bilo
pripravljeno, a kaj, ko nam ga je pošteno zagodlo deževno
vreme, zato smo ta rekreativni dan premostili na nedeljo 8.
septembra, ki je bila vremensko, kot nalašč primerna za
rekreacijo v naravi.
V času med 13.30 in 16. uro se je pri Baru pod lipo na pohod

prijavilo 9 ekip, ki so smele šteti 3 – 5 pohodnikov z omejitvijo,
da samostojno ekipo niso smeli sestaviti mlajši od 15 let.
Število vseh pohodnikov, ki so se z opisom orientacije in nalog
podali na 7,7 km dolgo pot, je bilo 34, kar je bilo nekolikomanj,
kot lansko leto. Menda zaradi številnih zanimivih prireditev v
bližnji in daljni okolici.
Trasa pohoda je potekala izpred gostinskega lokala Bar pod

lipo in se je nadaljevala v smeri proti Golovcu ter se nadaljevala
po večinoma gozdnih poteh do gozdnatega območja
Lakotnika in nadalje do vasi Krajno Brdo do domačije
Jernačevih, kjer so pohodniki okrepčali z jabolki in vodo.
Naslednja, približno polovica poti je potekala deloma po cesti,
deloma po gozdnih poteh do griča Cicelj in nazaj v Krašnjo.
Vsem pohodnikom so bile za uspešno orientacijo v pomoč
pohodne naloge, ki so jih prejeli na začetku poti, nekaj skritih
predmetov in listkov z vprašanji ter smerne oznake.
Skriti predmeti, listki z vprašanji in ostala vprašanja so bila,

kot vedno, namenjena splošnemu poznavanju narave in
naravnih danosti, življenju in zgodovini naše KS, Občini
Lukovica, ekologiji, varstvu okolja, nedavni naravni katastrofi
(poplavam), športu in rekreaciji,…… skriti predmeti pa bolj,
kot ne, za zabavo, kot so to bili: duda, palček, ribica ob potoku,
ovčka, gumb,….
Za zaključek pohoda so semorale ekipe oglasiti na igrišču ob

šoli, kjer jih je čakalo metanje na koš. Prav ta naloga je med
ekipami ustvarila nekaj točkovne razlike, a vseeno ne tako
velike, da za končni rezultat in prizadevnost vsem pohodnikom
ne bi iskreno čestitali.
Za zaključek prijetnega rekreativnega in prijateljskega

druženja smo organizatorji trem najuspešnejšim ekipam
izročili kar bogate tradicionalne cule in mesne medalje
(klobase.) Medalje pa so zasluženo prejeli tudi vsi preostali
pohodniki.
Vsi zadovoljni, smo se strinjali, da naj bi ŠD Krašnja tudi v

prihodnosti še nadaljevalo z organizacijo priljubljenega
pohoda, za katerega je že pred več kot 30. leti pobudo dal in
prvega tudi pripravil, žal že pokojni učitelj telesne vzgoje Mitja
Beguš. Tokrat pa smo njegovi ideji organizacijsko sledili:
Robert Pervinšek, Darko Tič in Marjan Štrukelj ter vsi
udeleženci orientacije po opisani poti.
Zahvaljujemo se Urošu Cerarju in njegovemu strežnemu

osebju iz Bara pod lipo za razumevanje, prijetno postrežbo,
predvsem pa za kar bistveno podaljšan nedeljski obratovalni
čas prav zaradi tega, da je bilo naše druženje še toliko bolj
prijetno.
Hvala tudi Mesarstvu Roberta Dobravca s.p. iz Prevoj za

izdelavo okusnih medalj in za izdelke, s katerimi smo še
izdatneje obogatili darilne cule.

Marjan Štrukelj – predsednik ŠD Krašnja
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FUNKCIONALNA VADBA
Čas gre naprej in prav tako gremo z njim v korak vsi, ki že več kot 15 let pridno vadimo v telovadnici OŠ Krašnja. Tudi

v tej sezoni se nas je nabralo kar nekaj, ki se zavedamo kako koristna je vadba za moč, ki nam prinaša veliko koristnega
za vsakdanje življenje. Sam sem kot vaditelj zelo ponosen na vse, ki redno prihajajo ob torkih in četrtkih ob 20.00 na naša
druženja. Ni vedno enostavno, ampak za dobro počutje se splača potruditi. Aleš Mežnaršič

DRUŠTVENI DOBRODELNI MOŠNJIČEK ŠD KRAŠNJA
Leto 2023 se izteka, s tem pa tudi že enaindvajseto leto, od kar ŠD Krašnja k osnovnemu programu dejavnosti, delček

svojih aktivnosti namenja tudi dobrodelnosti. Skozi čas leta zbiramo prostovoljne prispevke, ki jih namenimo za različne
dobrodelnosti. Za ljudi, ki jih je doletela naravna ali katera druga osebna nesreča in za ostale namene, kot na primer
pomoč pri ustvarjalni dejavnosti.

V letu 2023 smo v društveni mošnjiček zbrali 120,17 € prostovoljnih
prispevkov, ki so jih ob različnih priložnostih za ta namen darovali naši
člani in krajani ter udeleženci nekaterih večjih tradicionalnih rekreativnih
prireditev v Krašnji.

Že pred meseci smo 70,00 € darovali družini Primoža Nakrsta, ki so ji
nedavne poplave v Savinski dolini vzele skoraj novo družinsko hišo in vse
ostalo in se na ta način priključili Občini Lukovica pri akciji zbiranja
denarne pomoči »Stopimo skupaj!« Preostanek prostovoljnih prispevkov,
ki smo jih skoraj v celoti prejeli pred časom, na dan prireditve »Tek za
krof« v višini 50,17 € smo namenili POŠ Krašnja za šolski sklad. Pomen
dobrega sodelovanja med šolo in društvom se že vrsto let izkazuje kot
zelo uspešno in za ŠD Krašnja tudi zelo pomembno na številnih področjih.
Med ostalim smo veseli tudi za velik ustvarjalni prispevek pri nastajanju
našega glasila Društveni informator. Verjamemo, da tudi za vas vsebine prispevkov in fotografij, ki so plod lepega
in ustvarjalnega pedagoškega dela na naši šoli in seveda tudi vrtcu, pomenijo prijetno branje in poglobljeno
spoznavanje njihovega dela in življenja.

Čeprav v zadnjih letih z zbiranjem prostovoljnih prispevkov v mošnjiček, nismo najbolj zadovoljni, smo lahko
toliko bolj ponosni na skupaj zbrani znesek v vseh enaindvajsetih letih, ki znaša 11.193,59 €.
ŠD Krašnja bo tudi v prihodnosti nadaljevalo z zbiranjem prostovoljnih prispevkov v upanju, da bomo že v letu 2024

čim bolj uspešni, da bomo dobrodelni mošnjiček čim bolj napolnili. Potrebno je poudariti, da se društvo za tekoče leto
nikoli predčasno ne odloča, komu bodo sredstva namenjena, ampak sledimo morebitnim potrebam.

Kako lahko pri omenjeni akciji sodelujete in pomagate?

- Z neposrednimi vplačili v društveni pisarni v času uradnih ur, vsak ponedeljek od 19.-20. ure.
- Z nakazili na društveni TRR štev. SI56 0230 2001 6496 113 z obveznim pripisom »za mošnjiček 2024« ter na

naslov društva: Športno društvo Krašnja, Krašnja 14 1225 Lukovica.
- Z morebitnimi dopisnimi licitacijami darovanih predmetov, ki bodo objavljene v glasilu.
- Z možnostjo vplačil prostovoljnih prispevkov na vseh društvenih prireditvah in srečanjih.

Upamo, da bo leto 2024, že 22. leto društvenega zbiranja prostovoljnih prispevkov uspešno. Ob tej priložnosti se
najlepše zahvaljujemo vsem »dobrotnikom,« ki ste v preteklosti sledili temu društvenemu prizadevanju in vašemu
osebnemu namenu.

Marjan Štrukelj

VREME IN DOGODKI V PRVIH TREH MESECIH IZTEKAJOČEGA SE LETA 2023
Novo leto 2024 je pred vrati. Iztekajoče je že skoraj minilo, kot bi trenil. Kar naenkrat se bomo spet znašli na začetku

novega časa, na novih najrazličnejših poteh življenja, za katerega prav nič ne vemo, kaj nam bo lepega in manj lepega
prineslo. Upajmo, da bodo stiski rok, objemi, lepe želje in pričakovanja postale realnost nečesa lepega sleherni dan in
vseh dvanajst mesecev v letu, ki mu bomo zdaj, zdaj na stežaj odprli vrata.
Bil je eden od zadnjih oktobrskih dni, turoben, deževen dan, kot nalašč primeren da sem si ponovno vzel čas za pisanje

prispevka o vremenu in dogodkih, za katerega nekateri pravijo, da ga zelo radi berejo. Ker navade pisanja osebnega
dnevnika, v katerega vsaj nekaj vsebine namenim tudi vremenu in nekaterim krajevnim dogodkom, ki smo jih v naši KS
doživeli skupaj, še nisem opustil, je k pisanju tega prispevka precej lažje pristopiti.

Tokrat sem se osredotočil na mesece januar, februar in marec 2023.

VREME – JANUAR 2023
Če si ne bi zapisal, se zagotovo ne bi spomnil, da je bilo v nedeljo, prvi dan v letu 2023 vreme pri 12 stopinjah kar

prijetno. Bilo je suho, z nekaj vetra, občasno so se prikazali tudi sončni žarki. Tudi drugi dan je bil povsem podoben. Prvi
torek v letu, 3. januarja je okoli opoldneva začelo deževati, bilo pa je tudi za kakšne štiri stopinje hladneje. Naslednje štiri
dni je bilo suho. Jutranja megla se je kar dolgo časa zadrževala. Ko je odšla, je posijalo sonce.
8. in 9. v mesecu sta bila precej oblačna dneva. V nedeljo, 8. je zvečer nekoliko deževalo, precej bolj pa v noči in še ves

dan ponedeljkovega dne, na kar se je naslednji dan vreme spet izboljšalo in postalo je suho in tudi nekoliko hladneje. V
sredo, 11. zjutraj je bila slana. Temperatura pa prvič v novem letu pod lediščem, a ne veliko, le – 1 stopinja. Tudi naslednji
štirje dnevi so bili suhi, a nikoli hladnejši, kot je bilo 11. v mesecu.
V ponedeljek, 16. je prišlo do občutne vremenske spremembe. V prvem delu noči je precej deževalo, kasneje je dež

prešel v močno sneženje in zjutraj smo se zbudili v cca 5 cm debelo snežno odejo in s pogledom na čisto pravo zimsko
podobo. Ta dan je snežilo tudi še zvečer. Rahlo sneženje se je nadaljevalo tudi v naslednji noči, nekaj malega dežja nas
je nekoliko zmotilo isti dan zvečer. Tudi v noči na sredo, 18. je nekoliko snežilo, a kasneje je večino dneva bolj ali manj
deževalo. Nekoliko močneje je spet snežilo naslednji dan v dopoldanskem času. Temperature se niso spustile pod
ledišče.
Nekaj hladneje je bilo v času od 20. do 24., ko so se temperature sukale med 0 do – 4. Občasno je rahlo naletaval sneg,

občasno je pršil dež, nekajkrat je tudi močneje zapihalo.
25. in 26. je bilo suho, a vseskozi oblačno. 27. je jutranje sneženje spet pustilo sled času, ki ga imenujemo – zima. Tudi

naslednji dan je nekoliko »smetilo,« kar pa ni pripomoglo, da bi bila kulisa zimska, s tem pa tudi prijetnejša za ta čas in
oči.
Zadnji trije dnevi meseca januarja 2023 so bili suhi in temperaturno precej usklajeni. Če bi želel oceniti vreme tega

meseca, brez zadržka lahko zapišem, da je to obdobje minilo daleč od časov, ko smo hodili po zaledenelih tleh, ko je bilo
snega na izobilje,…… in, ko smo lahko občutili čas zime. 18 suhih dni, 4 deževni dnevi,5 dni z sneženjem in 4 dnevi
kombinacije sneg – dež, vsekakor to mojo oceno več, kot potrjuje.

DOGODKI – JANUAR 2023
6. januarja je v 90. letu starosti umrla krajanka Marija Udovč, po domače Matožetova Minka iz Krašnje. Od mame

Minke smo se poslovili na pokopališču v Krašnji, 14. januarja.
14. januarja smo v Društvenem domu prisluhnili koncertu mešanega pevskega zbora Šentviški zvon.
22. januarja je bilo v naši farni cerkvi srečanje zborov Župnij Občine Lukovica.
26. januarja nas je v 75. letu starosti zapustila krajanka Ana Pervinšek. Od nje smo se na pokopališču v Krašnji poslovili

26. januarja.

VREME – FEBRUAR 2023
Mesec februar nas je z dokaj suhim vremenom in občasno le nekoliko hladnejšim zrakom z 22. suhimi dnevi, z dvema

deževnima dnevoma in le z štirimi dnevi z sneženjem, kar se letnega časa tiče, ponovno močno razočaral.
Prvih sedem dni je minilo brez padavin, jutranja temperatura je bila večinoma med -4 do -7. Stalnica je bila slana, ki je

bila vsakič opazna na zelenih površinah travnikov. 8. februarja zvečer je po nebu zaplesalo nekaj snežink Vse do 23. so
minevali dnevi brez padavin, sončnih žarkov ni manjkalo, kar je botrovalo k nekoliko višjim temperaturam. Večinoma od
3 pa vse do + 9.
24. zvečer je padlo nekaj dežnih kapelj, nekaj tudi v noči na naslednji dan in nato še zvečer, ko je nekoliko močneje

zapihal tudi veter. Zadnji trije dnevi so nas vsaj malo razveselili z nekaj malega snega, a vsekakor ne toliko, da bi se ga
izplačalo izmeriti. Vsega skupaj le kakšne 3 cm.
Spraševal sem se: » Čemu pustni čas inmaškare, če je njegovo oz. njihovo poslanstvo preganjati zimo. O tisti pravi zimi

pa ne duha ne sluha! Tudi februarja 2023 ga ni bilo!

DOGODKI – FEBRUAR 2023
6. februarja so se otroci razveselili začetka zimskih počitnic.
8. februarja smo praznovali Prešernov dan – kulturni praznik.
11. februarja sta PGD in ŠD Krašnja Branetu Močniku voščila za življenjski jubilej – 80 let.

Pevci našega cerkvenega zbora so se odpravili na romanje in izlet v Prekmurje.
18. februarja so se prostovoljni gasilci PGD Krašnja, skupaj z številnimi gosti, zbrali na 95. občnem zboru.
21. februarja je bil torek in dan za pustno veselje.

0,00€
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25. februarja je KUD Fran Maselj Podlimbarski Krašnja, skupaj z številnimi obiskovalci, v Društvenem domu gostilo
gledališko skupino iz Gomilskega. Uprizorili so igro »Na kmetih.«

VREME – MAREC 2023
Mesec marec ali Sušec, kot ga tudi imenujemo, je že čas v letu, ko se začnemo spogledovati s prihajajočo pomladjo.

No, tako hitro le ne gre, kajti marsikdaj v preteklosti se je že zgodilo, da je bila vsaj prva polovica meseca marca vsaj
opazno bolj zimska, kot predhodnika januar in februar. Še posebej v zadnjih nekaj letih, ko vedno bolj spoznavamo, da
nam narava želi sporočiti nekaj novega.
Marec 2023 se je vremensko predstavil z 19. suhimi dnevi, 10. deževnimi dnevi, dva dneva pa sta si, a ne v obilnih

količinah »roko podajala« dež in sneg.
V sredo, 1. marca je dopoldan rahlo naletaval sneg, zvečer pa je rosil dež. Temperatura se je sukala med 1 do 3

stopinje. Naslednja dva dneva je nekajkrat nekoliko rosilo. Temperature so poskočile do 8 stopinj. 4. nas je po dolgem
času presenetila jutranja megla, ki jo že dolgo ni bilo, na kar smo lahko uživali v lepem, sončnem dnevu. Kaj hitro je prišlo
do preobrata, kajti že naslednje jutro smo opazili slano pri 1 stopinji pod lediščem. Ponedeljek, 6. marca v dopoldanskem
času sta drugič in zadnjič v temmesecu sodelovala dež in sneg. Količina obeh je bila komaj opazna. Sledila sta dva dneva
z nekaj oblačnosti in tudi z nekaj sončnimi žarki in spet trije dnevi, ko je v različnih obdobjih padlo nekaj dežja. Nedelja,
12. in ponedeljek, 13. sta bila zopet lepa, sončna in tudi kar prijetno topla dneva, saj je temperatura poskočila na 13
stopinj. Povsem deževen je bil torek, 14.
Vse do noči na 25., ko je deževalo in tudi še del dopoldneva, je minilo kar lepo število t.i. suhih dni. Temperaturno

dogajanje je bilo zanimivo. Hladna jutra z le kakšno stopinjo nad lediščem, dnevne temperature pa so bistveno poskočile.
. Prvi pomladanski dan, 21. marca nas je grel s kar 20. stopinjami. 26. in 27. nas je spet obiskalo nekaj malega dežja, na
kar se je razjasnilo, kar je naslednja dva dneva vplivalo na dokaj nizki jutranji temperaturi (-2) in slani.
Predzadnji dan meseca slane ni bilo, moker pa je bil zadnji dan, še posebej veliko dežja je padlo po 22. uri zvečer.
Meseci januar, februar in marec 2023 so skupaj šteli natanko 90 dni. Od tega je bilo 59 dni brez vsakršnih padavin,16

dni je bilo bolj ali manj deževnih, le 9 dni nas je razveseljevalo občasno sneženje, 6 dni pa je vremensko minilo tako, da
sta tla močila dež in sneg.
Sprašujem se: » Ali je v tem zimskem času dobrih 65%dni brez padavin in le 10% t.i. snežnih dni ter temperature zraka

nikoli pod – 10 stopinj še čas, ki ga lahko imenujemo zima?« Mislim, da ne!

DOGODKI – MAREC 2023
8. marca so žene, matere in dekleta praznovala praznik Dan žena.
16. marca je ŠD Krašnja izdalo glasilo Društveni informator z zap. štev 243.
17. marca so se na občnem zboru zbrali člani ŠD Krašnja.
18. marca je v KS Krašnja potekala očiščevalna akcija.
25. marca je bil Materinski dan.

Urne kazalce smo premaknili na poletni čas.
29. marca je v Društvenem domu potekal redni letni občni zbor KUD Fran Maselj Podlimbarski Krašnja.

Želim vam prijetno branje. Če bo šlo vse po načrtih, bom svoj dnevnik spet odprl meseca marca, ko naj bi izšlo naše
novo glasilo. Takrat se bom s pisanjem o vremenu in dogodkih v KS Krašnja osredotočil na prihodnje tri mesece v letu
2024. Marjan Štrukelj

REŠITEV NAGRADNE KRIŽANKE – SEPTEMBER 2023
V Društvenem informatorju smo vas v glasilu, ki smo ga izdali meseca septembra, skupaj s KUD Fran Maselj

Podlimbarski Krašnja, povabili k reševanju nagradne križanke. Do konca meseca novembra smo prejeli dvanajst rešitev.
Prav vsi sodelujoči pri reševanju ste pravilno ugotovili nagradno geslo, ki se je glasilo »TRADICIJA SE NADALJUJE.«
Šest obljubljenih nagrad bodo prejeli:

Knjigi Pletemo kite in Med ljudstvom prejme OLGA GABER, Krašnja 71, 1225 Lukovica
Knjigi Izgnančev dnevnik in Med ljudstvom prejme TJAŠA URBANIJA, Krajno Brdo 3 a, 1225 Lukovica
Knjigi Mehurčki domišljije in Med ljudstvom prejme MARIJA GUTNIK LIPOVŠEK, Študljanska c. 11, 1230 Domžale.

Zimske kape z logom ŠD Krašnja prejmejo:
DARKO URANKAR, Krašnja 49 1225 Lukovica
ANICA PODBELŠEK, Blagovica 6 a, 1223 Blagovica
MATIC DOLINŠEK, Krašnja 11 1225 Lukovica

Vsem prejemnikom nagrad iskreno čestitamo, ostalim se zahvaljujemo za sodelovanje in jim želimo več sreče
prihodnjič.

Nagrade bo možno prevzeti v društveni pisarni ŠD Krašnja vsak ponedeljek med 19. in 20. uro.
25. 12. 2023 in 1. 1. 2024 pisarna ne bo odprta!

Marjan Štrukelj

VABLJENI K REŠEVANJU NAGRADNE KRIŽANKE
Pred nami je čas božičnih in novoletnih praznikov, katerih prosti čas bomo v dolgih zimskih večerih izkoristili na

številne načine. Tudi reševanje križank je ena od prijetnih in koristnih izkoristkov prostega časa, saj pri tem bistrimo um,
širimo številna obzorja znanj,….. brez dvoma je reševanje križank tudi prijetna zabava.
Ustvarjalci glasila si že dolgo časa trudimo, da k preostalim vsebinam Društvenega informatorja, vedno dodamo tudi

objavo nagradne križanke in sicer v sodelovanju s KS Krašnja in nekaterimi društvi ter podjetniki s katerimi ŠD Krašnja,
kot založnik glasila uspešno sodeluje.

327 111, lahko pa tudi po elektronski pošti na naslov info@imdesign.si. Njihov delovni čas je od ponedeljka do
petka od 8.00 do 16.00 ure. Če jih boste želeli osebno obiskati v podjetju, jih boste našli v Domžalah, Bistriška ulica
11.
Vaša naloga, spoštovani reševalci nagradne križanke je, da na naslov: Športno društvo Krašnja, Krašnja 14 1225

Lukovica, najkasneje do konca meseca februarja 2024, pošljete rešitev gesla, katerega z ostalimi podatki obvezno
napišite na nagradni kupon. Kupone pa lahko oddate tudi v nabiralnik pri društveni pisarni.

Med vsemi pravilno rešenimi gesli bomo izžrebali pet nagrad in sicer brisač z logom Športnega društva Krašnja.
Imena nagrajencev bomo objavili v marčevski številki glasila, ki ga bo možno, kot vselej doslej, dobiti v prodajalni
v Krašnji in v Baru pod lipo čez približno tri mesece.
Skupaj s podjetjem IM DESIGN s.p. vam želimo, da bi bilo tudi reševanje križanke prijetno dopolnilo k praznovanju

prihajajočih praznikov.
Marjan Štrukelj

Občina Lukovica

INTERNO GLASILO ŠPORTNEGA DRUŠTVA KRAŠNJA,
Krašnja 14, 1225 Lukovica
telefon: 01/ 723 41 32
splet: sd-krasnja.org

DRUŠTVENI INFORMATOR JE NAREJEN V NAKLADI 100 IZVODOV,
fotokopiranje: IM DESIGN reklamni napisi Irena Flerin s.p., Bistriška cesta 11, 1230
Domžale

Martin Šinkovec - urednik
Marjan Štrukelj - pomočnik urednika
Gašper Korošec - tehnični urednik
Karla Šinkovec - lektoriranje

Dopisniki:
Alenka Šinkovec, Aleš Mežnaršič, Andrej Novak, Barbara Vidic Oset, Helena Urbanija, Jure
Jamšek,
Katarina Bergant, Marjan Štrukelj, Martin Šinkovec, Meta Adamič Bahl, Mojca Avbelj
Korošec, Mojca Beguš Tič, Nejc Novak, Peter Jerina, Robi Pervinšek , Simona Pervinsek

Fotografije:
Alenka Šinkovec, Aleš Mežnaršič, Andrej Novak, Drago Juteršek, Helena Urbanija, Ilona
Irgolič, Jasna Klančišar, Katarina Bergant, Arhiv - KUD Krašnja, Arhiv – PGD Krašnja, Marjan
Štrukelj, Meta Adamič Bahl, Mojca Beguš Tič, Nejc Novak, Nika Leskovšek, Robi Pervinšek,
Romana Močnik Žavbi, Sašo Požar, Uroš Cerar

Za tokratno objavo križanke smo se za sodelovanje dogovorili s podjetjem
IM DESIGN s.p. iz Domžal, s katerim je ŠD Krašnja uspešno sodelovalo že v
preteklosti. Še tesnejše pa smo začeli sodelovati pred dobrim letom dni, ko
smo spremenili tisk glasila in smo fotokopiranje zamenjali z digitalnim
tiskom.

V omenjenem podjetju, ki ga vodita gospa Irena in gospod Miroslav Flerin,
boste zagotovo našli prave rešitve za številne vrhunsko opravljene storitve,
kot so: printanje velikega formata, reklamne table in 3 D napisi, laserski
izdelki in graviranje, avto grafika, digitalni tisk in še marsikaj ostalega.
Podrobneje z njihovo ponudbo se lahko seznanite tudi na njihovi internetni
strani, informativno lahko kontaktirate tudi na tel. številki 041 770 802 ali 031
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